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Българинът продължава 
да обеднява, доходите му 
падат, а цените вървят наго-
ре. това показват данните от 
анализа на наблюдението на 
потребителските цени и из-
дръжката за четвъртото три-
месечие на 2022 г., изготвен 

от института за социални 
и синдикални изследвания 
към кнсБ. 

според анализа необхо-
димият нетен месечен доход 
за издръжка на едно работе-
що лице от едночленно се-
мейство през декември дос-

тига 1351 лв. на тричленно 
домакинство от двама рабо-
тещи с едно дете до 14 г. из-
дръжката достига 2432 лв., 
което е с 366 лева повече на 
годишна база. 

Доходът, необходим за 
издръжка, нараства с 2,4% 

на тримесечна база, а на го-
дишна - със 17,7%. За срав-
нение годишното увеличе-
ние при хранителните стоки 
е 26,3%, а при нехранител-
ните - с 12,9%, сочат още 
данните на кнсБ.

Наглост
НиНова съди миНистър стояНов

Българинът обеднява, 
цените вървят нагоре
Заиздръжкатанатричленносемейство
санеобходими2432лева,съобщихаотКНСБ
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Лидерът на БСП ще заведе дело срещу служебния министър на 
икономиката Никола Стоянов за набеждаване след негово изявление в 
тв ефира, че тя е знаела за износ на оръжие за Украйна.

ма една поговорка, че наглостта 
била второто щастие. не сме сигурни, 
че в живота точно наглостта и аро-
гантността водят до лично щастие и 
благополучие. сигурни сме обаче, че 
подобни дефекти на характера, резул-
тат от липсата на домашно възпитание, 
не допринасят за политическия образ 
на един служебен министър. никола 
стоянов, министър на икономиката в 
кабинета на Радев, нагло излъга точно 
6 пъти в телевизионния ефир в неделя 
вечер, че корнелия нинова била зна-
ела за износ на оръжие за Украйна през 
трети страни и си била “признала за 
това”. 

Драгият зрител обаче веднага забе-
ляза разминаванията между твърдени-
ята на министъра и истината, и подпа-
ли ефира на Бств да иска възмездие 
за клеветите на служебния министър 
срещу лидера на БсП. и, естествено, 
горещият разговор стигна до чергата и 
на президента Радев. нали той бабува 
на служебния кабинет. 

тези клевети, разбира се, ще костват 
на стоянов още едно дело за набежда-
ване, което със сигурност нинова ще 
спечели. Защото има тв записи, които 
доказват истината.

Чудим се обаче дали този министър 
е просто тъп или тъпо изпълняваше в 
ефира поръчка на някого. Чудим се, 
защото на лъжата краката са къси. А 
няма по-отвратително петно от лъжата 
за министерския ревер. 

Чудим се също кой печели от тази 
пошла история, защото не виждаме по-
бедител. стоянов просто джапна в гьо-
ла и, вместо по нинова, калните пръски 
се лепнаха баш по скъпарския костюм 
на Радев.

И

Нора СТОИЧКОВА

Стр. 16

въвлякоха 
„лудогорец” 
в допиНг 
скаНдал

Стр. 2

пилешко 
и сърца 
в салам 
„Бургас”

Канцлерът на Австрия Карл Нехамер и президентът Румен Радев посетиха Регионалната дирекция “Гранична 
полиция” в Елхово, за да се запознаят с мерките за охрана на границата ни с Турция, която е и външна за ЕС

вкадър

думите На 2022 г. 
са „войНа”, 
„иНфлация”, 
„изБори” 

Снимкибта

милков се крие 
от въпросите
На дума

депутати от 
Бсп подкрепиха 
протеста 
в розовата долиНа

Стр. 3
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необходимият за издръжка 
доход нараства с 2,4% спрямо 
третото тримесечие на 2022 г. 
и с близо 18% на годишна база. 
това обяви президентът на 
кнСБ Пламен Димитров при 
представянето на най-новите 
данни на Института за социал-
ни и синдикални изследвания за 
четвъртото тримесечие на 2022 
г. в същото време цените на 20-
те жизненоважни стоки в т.нар. 
малка потребителска кошница 

са се увеличили с 40 до 50% 
през декември 2022 г. спрямо 
същия месец на 2021 г. Шампи-
онът по поскъпване са яйцата 
със 147% ръст за година. на го-
дишна база храните поскъпват 
с 26%, а нехранителните стоки 
с 12,9%, заяви зам.-директорът 
на ИССИ виолета Иванова. За 
3-месечен период стоките и ус-
лугите в групата “Здравеопаз-
ване” са поскъпнали с 5%, а на 
годишна база с 10%. За година 
масово употребяваните лекар-
ства са поскъпнали поетапно с 
16,8%, като в това число са ви-
тамини, ацетизал, болкоуспоко-

яващи и температуропонижава-
щи, сиропи за кашлица, поясни 
Иванова. 

увеличават се хората, чие-
то месечно възнаграждение е 
под заплатата за издръжка - от 
малко над 1,6 млн. души през 
ноември 2021 г. на малко над 
1,7 млн. година по-късно. 

За издръжката на тричлен-
но семейство (двама възраст-
ни и дете) вече са необходими 
2432 лв., а за домакинство с 
един работещ и живеещ сам - 
1351 лв. 

Изводът на синдиката е, че 
75% от изследваните изпитват 

затруднения да покриват все-
кидневните си разходи. уве-
личение на доходите си през 
третото тримесечие на 2022 г. 
са посочили едва по-малко от 
28% от анкетираните.

С минималната заплата в 
България може 6,6 пъти да се 
купуват стоките от малката 
потребителска кошница, до-
като с минимална заплата в 
Румъния тези стоки може да 
се купят 11,1 пъти, в Испания 
- 24 пъти, във Франция - 21,5 
пъти, в Хърватия - 10,7 пъти. 
от синдиката настояват и за 
втора  актуализация на мини-

малната заплата и достигането 
й до 850 лв., както и въвежда-
не на равен на нея необлагаем 
минимум. 

от началото на настоящия 
парламент до петък, 20 яну-
ари, от БСП предложихме 32 
пъти повишаване на минимал-
ната заплата чрез въвеждането 
на автоматичен механизъм, но 
депутати от останалите парла-
ментарни групи го отхвърлят, 
коментира за ДуМА предсе-
дателят на социалната коми-
сия в нС Георги Гьоков. При-
помняме, че с въвеждането на 
предложения от левицата ме-
ханизъм минималната заплата 
можеше от 1 януари да стане 
850 лв., за което настояват и 
синдикатите. 

СнимкаБТа

институт GATE към Софийския университет организира седмица от събития “Обединени срещу 
дезинформацията”. институтът е първият високотехнологичен център за научни изследвания  
и иновации в областта на големите данни и изкуствения интелект в България и източна Европа

Директорът на болницата в карлово д-р обрей-
ко обрейков подкарал линейка, отзовавайки се на 
спешно повикване. в момента нямало спешни еки-
пи, както и шофьор. Имало обаче свободна линейка 
и медицинска сестра, затова докторът заел мястото 
на шофьора. той е невролог, работил е и в спешна 
помощ, затова подкарал колата към мястото на инци-
дент, при който е пострадала 79-годишна жена.

С неблагоприятен изход приключи друга ситуа-
ция, при която линейка се е забавила. 69-годишната 
Димитричка от видин е починала в очакване на спеш-
на помощ. тя излизала от работа, когато припаднала. 
колегите й веднага се обадили на телефон 112, но се 
наложило да звънят втори път. когато лекарите до-
шли, констатирали смъртта на жената. Според близ-
ките й забавянето е 35 минути, което било потвърде-
но от пристигналите на място полицаи. от Спешния 
център във видин заявили, че в същата нощ са имали 
технически проблем и се е наложило да рестартират 
компютъра, на който получават сигнали.  

Коментар на стр. 5 

общинските съветници от групата на “БСП за Бълга-
рия” внесоха доклад в СоС с предложения за промени в 
наредбата за реда и условията за пътуване с обществен 
градски транспорт, приета с решение от 21 юли 2022 г. 
Сред най-важните промени, искани от БСП, са запазва-
нето на цена от 1,60 лв. на билета, продаван от шофьора 
на превозното средство, връщането на едномесечната 
карта за една линия и талона за 10 еднократни пътува-
ния, както и отпадане на глобата за валидация.

“При приемането на наредбата на 21 юли 2022 г. в 
икономически план не бяха отчетени и съобразени фи-
нансови отстъпки, дадени с отделни транспортни доку-
менти, които във времето засилиха предпочитанията на 
гражданите на столицата към тях”, пишат съветниците 
от БСП в доклада. 

Според общинските съветници от БСП с премахва-
нето на възможностите за избор на редица предпочита-
ни превозни документи и с налагането на задължителна-
та валидация градският транспорт вместо по-достъпен, 
по-удобен за пътуване и съобразен с индивидуалните 
нужди на гражданите е  станал по-малко гъвкав и все 
повече насочващ потребителите към използване на лич-
ни автомобили за сметка на обществения транспорт. 

“война”, “инфлация”, 
“избори” и “украйна” са 
думите, белязали 2022 г. те 
са изведени като най-зна-
чими в широкомащабното 
изследване, провеждано на 
платформата за грамотност 
“как се пише?”. След тях в 
първите десет се нареждат 
“газ”, “доброволци”, “ми-
жав интерес”, “бежанци”, 
“хартиена коалиция” и 

“рашисти”. кампанията се 
реализира за втора поредна 
година.

тревогата, неизвест-
ността за бъдещето и 
страхът личат във всяко 
от предложенията в ан-
кетата, които получиха 
най-много гласове, казват 
организаторите. Затова 
и първенец е “война” с 
51%, следва “инфлация” 

с 40 на сто гласували, а 
на трето място с по 29% 
са “избори” и “украйна”. 
През 2021 г. на първите 
три места в анкетата се 
наредиха некнижовното 
“преценям”, “антиваксър” 
и “изчегъртване”.

С помощта на софтуер-
ни инструменти и модели 
за машинно обучение, тре-
нирани на български език, 

са проверени 11 милиона 
и 300 хиляди публикации 
в 7993 онлайн информаци-
онни източника. в медиите 
думите са “България”, “Ру-
сия”, “украйна”, “война”, 
“Европа”, “САЩ”, “поли-
тика”, “министър”, “цена”, 
“дете”, “помощ”. Сред кла-
сиралите се в първите 20 са 
и “газ”, “енергия”, “упра-
вление” и “икономика”.

България извика за консулта-
ции в София посланика си в Репу-
блика Северна Македония Ангел 
Ангелов, съобщиха от Министер-
ството на външните работи. 

Причина за неговото временно 
връщане в страната е сериозната 
ситуация по отношение правата на 
българите в Северна Македония и 
ескалацията на прояви и престъ-
пления от омраза срещу тях през 

последните месеци, добавят от 
външното ни министерство. от-
там цитират случаиите с палежа на 
културен клуб “Иван Михайлов” 
в Битоля през юни 2022 г., три-
те поредни атаки срещу сградата 
на организация “Цар Борис III” в 
охрид, включително стрелбата с 
огнестрелно оръжие на 24 ноември 
2022 г., агресивната антибългар-
ска кампания в социалните мрежи 

в Северна Македония, жестокото 
нападение от 19 януари 2023 г. 
над Христиан Пендиков, секретар 
на организацията “Цар Борис III” 
в охрид, както и приемането през 
ноември 2022 г. на дискриминаци-
онния Закон за фондациите и сдру-
женията в Северна Македония.

Целта на консултациите е да се 
обсъдят възможностите за спиране 
на опасната тенденция от засил-
ващ се натиск върху гражданите 
на Северна Македония с българско 
самосъзнание и на перспективите 
за по-нататъшно развитие на дву-
странните отношения.

Доходите за издръжка нараснали 
с 2,4%, а цените - с 40-50%
Заиздръжкатанатричленносемействосанеобходими2432лева,
БСПпредложи32пътиръстнаминималнатазаплата

Директор на болница 
подкара линейка

БСП в София внесе 
предложение за 
връщане на картата 
за една линия

МВнР вика за консултации 
посланика ни в РСМ

Думите на 2022 г. са „война”,  
„инфлация”, „избори” и „Украйна”
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Депутати от бСП 
присъстваха на протеста  
срещу опасния хими-

чески завод в розовата 
долина и подкрепиха 
участниците в него. Жи-

тели на общините ка-

занлък и Павел баня се 
събраха вчера сутрин, за 
да изразят несъгласието 
си с инвестиционното 
намерение на дърво-

обработващата фирма 
"кастамону" аД в село 
горно Сахране за модер-

низация на действаща 
инсталация за производ-

ство на формалин и смо-

ли. те са неообходими за 
производствения процес 
на плочи от дървесни 
частици (ПДЧ). идеята е 
дружеството да постиг-

не независимост от глед-

на точка на доставките. 
Предвижда се капаците-

тът на инсталацията да 
е 164,4 тона на ден или 
60 000 тона годишно. 
Хората са убедени, че се 
залага екологична бомба 
в розовата долина, и на-

стояват проектът да бъде 
прекратен. те са катего-

рични, че разширяване-

то на производствения 
процес на предприятие-

то крие екологичен риск 
за региона и застрашава 
качеството на въздуха 
и подпочвените води. 
Според тях така ще се 
стигне до преобразува-

не на производството на 
компанията от дървооб-

работващо в химическо. 
те са категорични, че 
подобно нещо не е до-

пустимо да се случва 
в близост до населени 
места.

"оставаме с хората от 
розовата долина в битка-

та им, за да опазят при-

родата, земята, водата и 
здравето си. Преди ня-

колко дни по покана на 
хората от инициативния 
комитет сигнализирах-

ме в народното събра-

ние за проблема. Днес 
сме тук, за да кажем, че 
продължаваме", заявиха 
заместник-председате-

лите на парламентарната 
група на "бСП за бълга-

рия" георги Свиленски 

и иван Ченчев и георги 
гьоков, който е депутат 
от района.

Ченчев припомни, че 
става въпрос за въздуха 
и водата на хората и то 
не само в Долно и горно 
Сахране, а в цяла Старо-

загорска област, както 
и на цяла българия, тъй 
като има опасност за 
язовир "копринка".

бСП подготвя и ще 
внесе в следващото на-

родно събрание промени 
в законодателството за 
подобни химически за-

води, които предвиждат 
да има задължително 
отстояние от населени 
места на подобни про-

изводства. "такова нещо 
в момента няма и с това 
се злоупотребява от оп-

ределени инвеститори и 
компании", категорични 
бяха депутатите. в ми-

налото е имало наредба, 
която е регулирала от-

стоянието, но е отпад-

нала. 
иван Ченчев заяви 

още, че бСП е застана-

ла зад подобен казус, 
свързан с опасен завод 
за преработка на битови 
отпадъци край софий-

ските села Потоп, Чурек 
и Елешница, и е предиз-

викала реакция на ин-

ституциите, така че да не 
се застраши здравето на 
хората и природата.

общинските съвет-

ници на бСП подготвят 
протестна декларация, 
която да внесат в об-

щинския съвет в Павел 
баня срещу опасното 
производство на фор-

малдехид.

Депутати от БСП подкрепиха
протеста в Розовата долина
Оставамесхоратаотрайонавбиткатаим,задаопазятприродата,
земята,водатаиздраветоси,заявихасоциалистите

лидерът на бСП корнелия нинова 
ще заведе дело срещу служебния ми-

нистър на икономиката никола Сто-

янов. това обеща тя след интервю на 
Стоянов в тв предаване в неделя ве-

черта. в него той обвинява нинова, че 
като вицепремиер и министър на ико-

номиката в правителството на кирил 
Петков е знаела, че се заобикаля забра-

ната, наложена от народното събрание 

за износ на оръжие към украйна.
"Служебният министър на икономи-

ката лъже в бтв, че днес съм казала, че 
съм знаела за износ за украйна. нито 
днес, нито когато и да било съм произна-

сяла това. и преди, и сега твърдя, че нито 
един патрон не е изнесен за украйна", за-

явява корнелия нинова във фейсбук. тя 
припомня, че е уволнила Стоянов заради 
данни за корупция, а сигнал за това има 

и в прокуратурата. "Сега веднага завеж-

дам поредното дело срещу министъра за 
набеждаване", категорична бе нинова. 

По време на гостуването си в пре-

даването "120 минути" по бтв нино-

ва коментира темата за оръжията. тя 
припомни, че българия изнася оръжие 
в над 60 държави, откакто има военна 
индустрия в страната, като това про-

дължава и по времето на правителство-

то на кирил Петков, и сега.
"искам да питам министъра на ико-

номиката той продължил ли е износа по 
тези договори за Полша, за унгария, за 
СаЩ? ако го е продължил, той чувства 
ли се престъпник? искам някой в държа-

вата да извади един документ, не папка, 
а един документ, в който има подписи 
за износ за украйна. омръзна ни от тази 
манипулация", коментира нинова.

австрия ще подкрепи пред 
Европейската комисия пре-

доставянето на 2 млрд. евро 
помощ на българия за подсил-

ване охраната на границата, 
но поставя серия изисквания, 
за да промени позицията си 
срещу присъединяването на 
българия и румъния в Шен-

ген. това стана ясно от думите 
на австрийския канцлер карл 
нехамер, който вчера, заедно 
с президента румен радев, ин-

спектира по въздух границата 
между българия и турция. 

нехамер оцени усилията 
на българия да пази външ-

ната граница на ЕС, но не се 
ангажира кога виена може да 
свали ветото си, въпреки че 
българия и румъния настояват 
това да се случи през октом-

ври тази година.
Според нехамер разширя-

ването на Шенген ще се случи, 
след като се укрепи допълни-

телно защитата на границата, 
намалеят установените миг-

ранти във вътрешността на зо-

ната за свободно пътуване и се 

предприемат конкретни мерки 
от страна на Ек по ускоряване 
на процедурите за политиче-

ско убежище и репатриране.
"Първо трябва да укрепим 

защитата на границата и да 
имаме реален резултат - да 
намалеят мигрантите, които 
за пръв път се регистрират. 
трябва да има ясен сигнал на 
европейско ниво, че страните 
на първа линия не са изпра-

вени сами с процедурите за 
предоставяне на статут на бе-

жанци. това е правен въпрос, 

който трябва да бъде решен 
на европейско ниво", каза не-

хамер в Елхово, където е раз-

положен координационният 
център за видеонаблюдението 
на границата. 

По думите му българия 
все още се нуждае от техни-

чески способности, защото 
има участъци по границата, 
които трябва да бъдат по-до-

бре обхванати от системата за 
наблюдение. нехамер посочи, 
че с исканата от Ек помощ 
българия трябва да закупи 

по-усъвършенствана техника 
за наблюдение и контрол, хе-

ликоптери, високопроходими 
машини, техника за нощно 
виждане, инфраструктура и 
други. 

"изправени сме пред мощ-

на добре организирана мрежа 
за трафик на мигранти с цен-

трове и клонове в различни 
държави от ЕС. немалко от 
трафикантите, които залавяме 
у нас, са граждани на други 
държави членки на ЕС", каза 
от своя страна румен радев. 

Корнелия Нинова завежда дело срещу 
служебния министър на икономиката

Австрия ще настоява ЕК да даде 2 млрд. евро за границите ни
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асоциация "активни потре-

бители" призовава месопроиз-
водителите да се обединят око-

ло една рецепта за популярния 
у нас шпеков салам тип "Бур-

гас". Причината - проучване на 
асоциацията какво съдържат 
саламите с това име, произвеж-

дани от различни фирми у нас, 
и какво са открили там. Изслед-

ването е проведено по метода 
"таен клиент" в търговската 
мрежа в страната и резултатите 
са изненадващи - никъде няма 
една и съща рецепта за кол-

баса. Изследвани са 25 марки, 
съдържащи в наименованието 
си "Бургас". "По сигнали на по-

требители ни направи впечат-

ление, че е много трудно да ка-

жеш каква е рецептата за салам 
"Бургас". оказа се, че две еднак-

ви няма, дори две близки няма", 
заяви изпълнителният директор 
на асоциация "активни потре-

бители" Богомил николов. "от 
25 салама съставките варират 
от 7 до 23 броя. всъщност ори-

гиналната рецепта включва че-

тири съставки - 60% свинско 
месо, 40% говеждо месо, сол, 
черен пипер и натриев нитрит", 
каза николов пред Бтв. 

този вид салам произхожда 
от рецепта на някогашния месо-

комбинат "Бургас" и в момента 
различни производители се над-

преварват да слагат това име на 

продуктите си, опитвайки се да 
предизвикат носталгични спо-

мени у потребителите. Днеш-

ните колбаси обаче нямат нищо 
общо с оригиналния, посочи 
николов. "в оригинала рецеп-

тата е много проста - свинско, 
телешко, черен пипер, сол и 
вода. Днес откриваме в сала-

мите с това име пилешко, кое-

то е изключително нетипично, 
както и множество субпродук-

ти - машинно отделено месо, 
сърца и други. Има и множе-

ство растителни компоненти 
като нишесте, овес, синап, дори 
целина", каза той пред Бнт.  
Цялата борба е за цената - за 
съжаление в България всички 

производители се надпреварват 
да постигнат по-ниска цена, за-

щото потребителите гледат ос-

новно цената, а не качеството, 
коментира още николов. "Имам 
чувството, че вече сме отвикна-

ли да гледаме съдържанието и 
по този начин задвижваме тази 
спирала надолу, вместо нагоре. 
направи ми впечатление, че 

разликата между най-евтиния 
и най-скъпия салам в тази ка-

тегория е огромна - от 13 до 39 
лева. ако рецептата е горе-долу 
близка или е една основна, няма 
да има тройна разлика в цени-

те", коментира той.
Затова от "активни потре-

бители" призовават бранша да 
потърси начин да дефинира ре-

цепта за въпросния салам, за да 
не се слага името му безразбор-

но на различни продукти и да 
не навява фалшиви асоциации 
на потребителите. По думите 
на Богомил николов на пазара 
има шест различни вида салам 
"Бургас" само от един произво-

дител.

Държавата да насочи помощите 
за скъпата енергия към гражданите 
пряко, ако бизнесът откаже да нама-

ли цените. това предложение отпра-

ви икономистката от кт "Подкрепа" 
ваня Григорова пред нова телевизия. 
както стана известно, служебното 
правителство преговаря с търговците 
да намалят цените, тъй като получа-

ват помощи за цената на енергията. 
Голяма част от увеличените цени са 
спекула на прекупвачите, убедена е 
Григорова. тя даде пример с яйцата, 

които при производител са поскъпна-

ли с 30%, а за крайните потребители 
двойно.

"в условия на спад на цената на 
енергията и спад в цените на горива-

та нормалната реакция на бизнеса е да 
намали цените на стоките и услугите, 
които предлага. Първият ни призив 
бе още, когато нС фиксира цената 
на електроенергията на 200 лв. ако 
пазарът е конкурентен, естественият 
ход на цените е намаление. в края на 
февруари се надявам от данните да 
видим, че е имало намаление на цени-

те", коментира пък Добрин Иванов от 
асоциацията на индустриалния капи-

тал в България.
"компенсациите са закъснели и 

са недостатъчно. За миналата година 
има 92% увеличение на разходите за 
пенсии и 30% инфлация спрямо 2019 
г. Имаме и ръст на парите в обраще-

ние, но не и на произведените стоки. 
Бизнесът трябва да намали цените си 
и да охлади стремежа към по-големи 
печалби в името на влизане в еврозо-

ната. Инфлацията е по-голяма от тази, 
с която покриваме критерия". това 
каза васил велев от аИкБ.

омбудсманът Диана 
ковачева сезира предсе-

дателя на комисията за 
защита на потребителите 
(кЗП) Стоил алипиев и 
изпълнителните дирек-

тори на "Йеттел Бълга-

рия" ЕаД Джейсън конг 
и на Бтк ЕаД ("виваком 
България" ЕаД) нико-

лай андреев заради об-

щественото недоволство 
и множеството жалби от 
граждани, които търсят 
съдействие срещу пред-

стоящо индексиране на 
цените на мобилните ус-

луги от двата оператора.
ковачева посочва, че 

точно поради високата 
инфлация и намалената 
покупателната способност 
на хората обявеното пови-

шаване на цените на услу-

гите е неприемливо, като 
при "Йеттел България" 
ЕаД то е с 15,4%, съгласно 
средногодишния индекс 
на националния статис-

тически институт (нСИ), 
а при "виваком България" 
ЕаД с до 2 лв. за услуга. в 
писмо до председателя на 
кЗП омбудсманът поиска 
проверка дали посочените 
мобилни оператори уп-

ражняват нелоялна тър-

говска практика по смисъ-

ла на Закона за защита на 
потребителите.

Диана ковачева при-

помня, че през декември 
2021 г., по повод предиш-

но индексиране на цените 
на мобилните услуги, кЗП 

е препоръчала на всич-

ки мобилни оператори в 
клаузите, предвиждащи 
възможност за индексира-

не на цените на месечни-

те абонаментни такси, да 
бъде определен конкретен 
срок - но не по-дълъг от 3 

месеца от обявяването от 
нСИ на средногодишния 
индекс на потребителски-

те цени, в който могат да 
упражнят правото си за 
индексиране на цените, с 
оглед предвидимост и яс-

нота за потребителите.

местните данъци 
и такси в София вече 
могат да се плащат на 
каса в районните да-

нъчни отдели, по бан-

ков път или чрез фи-

нансови посредници. 
вече е налична и въз-
можността за плащане 
онлайн, съобщават от 
Столичната община. 
Срокът, в който може 
да се ползва 5% от-

стъпка за данък сгради 
и данък мПС, е 30 ап-

рил 2023 г., при усло-

вие, че цялата дължи-

ма сума бъде внесена 
наведнъж. До края на 
април е крайният срок 
и за първата вноска 
на такса битови отпа-

дъци, припомнят от 
дирекция "общински 
приходи". Ставките 
за местните данъци и 
такси не са променени 
и са същите като през 
изминалите няколко 
години.

от 6 януари в Со-

фия вече може да се 
плаща данък мПС за 

2023 г. Само за пър-

вата седмица от кам-

панията са платени 
1,5 млн. лв. от 11 500 
данъкоплатци. През 
цялата минала 2022 г. 
внесеният в бюджета 
данък мПС е общо 
112,1 млн. лв., от ко-

ито 65 млн. лв. са от 
физически лица. 122,7 
млн. лв. са внесени в 
хазната на София през 
м.г. като данък недви-

жими имоти. от тези 
средства 61,5 млн. лв. 
са платени от физиче-

ски лица - собствени-

ци на имоти.
Печатането на 

данъчните съобще-

ния ще започне през 
втората половина на 
февруари, уточниха от 
"общински приходи". 
те ще бъдат разпраща-

ни от края на февруари 
до тези собственици, 
които предпочитат да 
получат хартиени съ-

общения, вместо елек-

тронни, на посочен от 
тях имейл адрес.

Потребители призоваха за една 
рецепта за салама „Бургас“
Припроучванесаоткритипилешкоисърцавтезиколбаси

Поискаха помощи за домакинствата, ако не паднат цените

Омбудсманът настоя телекомите 
да преразгледат поскъпването

СнимкаЕмилиякоСтадинова

Вече могат да се 
плащат местните 
данъци и такси 
в София

Ваня Григорова



2023

вторник
24 януари

ДАТАТА

24

още един човек по-

чина, защото не дочака 
линейката. а тя се заба-

ви, не защото медицин-

ският екип се помотвал, 
а защото имало проблем 
в системата. Пак!

и диаметрално про-

тивоположна история: 
болничен директор по 
спешност влезе в ролята 

на шофьор на линейка и 
спешен лекар, за да спа-

си живот. като на кино. 
не е като на филм 

обаче работата на бъл-

гарските спешни ме-

дици. За подобрения 
в спешната помощ се 
заговори още през ок-

томври 2012-а, на пра-

вителствено заседание. 
Евромилионите дойдо-

ха през 2015-а. оттогава 
с проекта се занимава 
екип на осми здравен 
министър!

в средата на ноем-

ври 2022 г. бе съобщено, 
че вече са купени и до-

ставени 358 оборудвани 
линейки. За пореден път 
бе обявена и обществена 
поръчка за 42 возила с 
повишена проходимост. 

След поредното “тука 

има - тука нЕма”, в края 
на годината дори се на-

мериха пари за бледо 
подобие на увеличаване 
на възнагражденията на 
работещите в системата - 
3,4 млн. лв. за центровете 
за спешна медицинска 
помощ. в тях работят 
около 7000 души. Запла-

тите на лекарите са око-

ло 2600 лв., на сестрите 
- 1810 лв., на фелдшери-

те - 1850, на шофьорите 
- 1060 лв. Достатъчни 
ли са за отговорността 
им? Достатъчни ли са за 
пренасянето на ръце по 
стълбите на пациенти? 
Много ли са за подпий-

нал медик по време на 
дежурство? Малко ли са 
за пребити по време на 
работа лекари, сестри и 
шофьори? компенсират 

ли смъртта на заразени-

те с ковиД-19 от паци-

енти? Струват ли живота 
на онзи лекар, който от 
интервюто до отпечатва-

нето на репортажа почи-

на от инфаркт?
всеки да отговори за 

себе си.
Европари, за които 

се говори повече от де-

сет години. Европари, 
които прескачат от една 
в следваща обществена 
поръчка за линейки. Ли-

нейки, които в държави 
на нашия хал са всеки-

дневие. а у нас детски 
линейки се купуват с 
пари от капачки. Сани-

тарните хеликоптери 
все още са мечта.

Линейката ли закъс-

ня или реформата се са-

мозабрави?

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

1848 - ЗАПОЧВА КАЛИФОРНИЙСКАТА ЗЛАТ-

НА ТРЕСКА. Исте-

рията за търсене 
на злато предизвиква 
масова миграция към 
Калифорния предимно 
на мъже, искащи бър-

зо да забогатеят. По-

вечето търсачи обаче 
намират злато колкото да покрият всекидневните си 
разходи. Златната треска в Калифорния приключва 
през 1858 г., когато започва Колорадската златна 
треска.

1891 - В ПАЗАРДЖИК СЕ РАЖДА ИВАН БАТА-

КЛИЕВ, УЧЕН (УМИРА 1973 Г.). Географ, исто-

рик и геополитик, "баща" на 
българската геополитическа 
наука. Професор, декан на Ис-

торико-филологическия факул-

тет, директор на Географския 
институт на СУ, съосновател 
и председател на Българското 
географско дружество, член-
кореспондент на географските 
дружества в Берлин, Прага, 
Белград, Вюрцбург, Грайфс-

валд. Специализира в Австрия, 
Англия, Германия, Франция и Холандия. Полага ос-

новите на ландшафтното изучаване на България, 
автор е на над 110 научни труда.

1903 - УМИРА ПЕТКО КАРАВЕЛОВ, ПОЛИТИК 
И ДЪРЖАВНИК (Р. 1843 Г.). 
По време на Руско-турската 
освободителна война (1877-
1878) служи в щаба на руската 
армия. Депутат в Учредител-

ното събрание (1879), участва 
в изработването на Търнов-

ската конституция (1879). 
Няколко пъти още е народен 
представител, министър и ми-

нистър-председател, предсе-

дател на няколко НС, кмет на Пловдив. Основател и 
председател на Демократическата партия.

1905 - РАЖДА СЕ ЕЛЕНА НИКОЛАЙ, ОПЕРНА 
ПЕВИЦА (УМИРА 1993 Г.). Рож-

деното й име е Стоянка Савова 
Николова. Учи вокално майстор-

ство в Миланската консервато-

рия. В продължение на 21 г. е първи 
мецосопран в "Ла Скала". Гастро-

лира по всички големи оперни сце-

ни в света. След 1963 г. играе във 
филми на италианския режисьор 
Виторио де Сика. Умира в Рим.

1921 - РАЖДА СЕ ДОБРИ ЖОТЕВ, ПИСАТЕЛ 
(УМИРА 1997 Г.). Рожденото 
му име е Добри Александров Ди-

митров. Редактор е в издател-

ство "Народна младеж" (1954-
1968), както и на в. "Стършел" 
(1968-1976). Автор на любовна 
лирика, сатирични поеми, стихо-

творения, разкази, произведения 
за деца и три пиеси. Сред по-из-

вестните му творби са "На гости у дявола. Поеми" 
(1962), "От дявола до кибернета. Сатирични пое-

ми и стихове" (1968), "Делфийският оракул" (1983), 
"Слънчев сплит" (1988) и др.

1922 - АМЕРИКАНЕЦЪТ КРИСТИАН НЕЛСЪН 
ПАТЕНТОВА СЛАДОЛЕДА ЕСКИМО. Идеята се 
родила през 1919-а, когато соб-

ственикът на магазин за сладолед 
в Айова видял клиент, чудещ се дали 
да си купи сладолед или шоколад. 
Нелсън намерил решение - сладолед, 
покрит с шоколадова глазура. На-

рекъл го "ескимо пай" или "кифлич-

ката на ескимоса". Рекламирал го, 
като прожектирал и филм за ески-

мосите. С времето думата "пай" отпаднала.

  �
Аида ПАНИКЯН
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При най-оптимистич-

ния вариант автомаги-

страла “Струма” може да 
бъде напълно завършена 
след 5 години, призна 
служебният регионален 
министър иван Шишков. 
Според него проблемите 
с аутобана били два - не е 
ясно какво ще се случва с 
трасето през кресненско-

то дефиле, а предстои и 
да се укрепват свлачища, 
открити още през 2020 г. 

явно съдбата не само на 
“Хемус”, но и на “Стру-

ма” се очертава като не-

завидна. а мъките ни - 
без край.

Споровете за трасето 
на “Струма” не затихват. 
я пишман бизнесмен без 
време ще подпали част 
от носещите й колони, 
я пишман политик като 
радан кънев ще внесе в 
Европарламента донос 
срещу изграждането й. 
такива като него преди 
време чрез лобистки на-

тиск вкараха в проекта 
швейцарския консорци-

ум, който трябваше да 
направи план за изграж-

дането на 16-километров 
тунел срещу 2,5 млн. лв. 
този вариант се оказа 
опасен. оттогава т.нар. 
зелени не спират с атаки-

те срещу “Струма”.
Да завиди обаче чо-

век на хората и фирмите 

им, спечелили търга за 
един от последните учас-

тъци - през кресненското 
дефиле. те ще получат по 
45,454 млн. лв. за кило-

метър. това стана ясно, 
след като в аПи отвори-

ха офертите за участъка 
от 13,2 км от кулата към 
София. консорциумът 
победител бе поискал за 
тях 600 млн. лв. - с 66 
млн. повече от парите, 
които бе склонна да даде 
аПи, и 96 млн. повече от 
заелия второ място кан-

дидат. Пътната агенция 
демонстрира и завидна 
скорост при избора на 
изпълнител. Седмица 
след отваряне на офер-

тите победителят  вече 
бе ясен - “Грома Холд”. 
а въпросите стават из-

лишни, след като човек 
се порови в историята на 
компанията.

това е новото име на 

бившата “агромах”. тази 
компания набра сила при 
управлението на ГЕрБ, 
след като довърши учас-

тъци от “Струма” и “Ма-

рица”, започнати от чуж-

денци, които изоставаха 
със сроковете. в начало-

то на 2016-а с фирмата се 
зае прокуратурата заради 
съмнения за укрит ДДС.  
вероятно с цел изчиства-

не на имиджа, “агромах” 
стана “Грома”. Същото се 
случи и с другата голяма 
компания, която влизаше 
в холдинга победител - 
“Пътища Пловдив”. тя 
смени собственика, както 
и името си - “Европейски 
пътища”.

а иначе вицето на 
костов, Евгений Бакър-

джиев, вече покойник, 
преди четвърт век обеща-

ваше “Струма” да е готова 
за олимпиадата в атина 
през 2004 г., но не би...

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

Мъкибезкрай
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свободното изразяване продъл-
жава да поразява потребителите на 
“прогрес”, да им бърка дълбоко в 
“експертизата” и да провокира поре-
дици от кръгли маси за правоъгълни 
говорещи глави. и други анатомични 
части. За тези добре дипломирани, 
но твърде тревожни “трубадури на 
диктатурата”, различните мнения се 
осъждат като дезинформация. това 
е любимата и най-модерна парола за 
търговците на цензура и еднотипна 
пропаганда.

от световния икономически фо-
рум в Давос до българския парла-
мент в софия се пръкнаха поредни-
те опити за налагане на хомот върху 
пълноценната реч. от “цитаделата на 
либералния елит” в Давос тежко ком-
прометираният водещ на си Ен Ен 
Браян стелтър стана нещо като лице 
на специален панел за “опасността от 
дезинформацията”. а в софия една 
от градските и драматично демокра-
тични партии организира кръгла маса 
за “влиянието на дезинформацията в 
условията на геополитическите кри-
зи”. ключова дума - дезинформация. 
участници - експерти. резултат - скеч 
на “Монти Пайтън” в стил “Минис-
терството на смешните походки”.

Няма да се откажат тези хорица, 
партии, медии и организации от цен-
зурата и това е. фетишът им за нала-
гане на контрол върху информацията 
вече придобива клиничен и психосек-
суален характер.

Но има и нещо друго. този тип 
фигури - експертите, които развяват 
дипломи както стриптизьорка току-
що смъкнатото си бельо, са сред най-
вредните пласьори на истинска дезин-

формация.
винаги е добра идея да си припом-

няме каква  

гъста каша от лъжи  
и пропаганда 

изляха системно организиращите кръг-
ли маси и квадратни панели в гърлата 
на публиката през последните години. 
Шокът от загубата на иконата им Хилъ-
ри клинтън на президентските избори 
през 2016-а ги накара да пуснат фентъ-
зито, че Доналд тръмп е победил заради 
заговор на кремъл. Последваха години 
на безплодни разследвания, търсене на 
руски телета под американски волове 
и - нека си го кажем - безобразни ме-
дийни манипулации. и нищо. Никакви 
доказателства. Но планктонът, пардон 
либералният електорат, още вярва като 
наивно дете в юношеско фентъзи. Нес-
лучайно тези хора злоупотребяват с ци-
татите от “Хари Потър”.

После дойдоха бунтовете след смър-
тта на Джордж флойд и дипломираните 
експерти ги представиха като спокойни 
и справедливи демонстрации. още се 
споделят репортажите, в които журна-
листи на си Ен Ен говорят за “мирни 
протести”, докато зад тях буквално го-
рят полицейски участъци, а тълпи раз-
грабват луксозни магазини и пребиват 
случайни минувачи. същото си Ен Ен, 
чийто водещ преди дни пищя от панела 
по дезинформацията в Давос.

Експертите после обявиха, че всеки 
протест срещу ограничения и задължи-
телни ваксини представлява смърто-
носна заплаха и увеличава заразените. 
Но не и протестите за Джордж флойд. 
Пусна се дори някакво официално из-
следване, според което изпепелилите 
цели квартали и отнели десетки животи 
бунтове всъщност били... намалили раз-
пространението на вируса. Не се шегу-
ваме. Наистина пробваха да тровят пуб-
ликата по такъв безпардонен начин.

По-късно десетки експерти от служ-
бите за сигурност плюс почти всички 
медии категорично обявиха разкрити-
ята за лаптопа на сина на президента 
Джо Байдън - Хънтър, за “руска дезин-
формация”. На това основание прину-
диха социалните мрежи да цензурират 
данните за потенциална корупция и 
търговия с влияние на най-високо ниво 
в американската власт. После се оказа 
отвъд всяко съмнение, че лаптопът си 

е съвсем истински и няма каквато и да 
било руска намеса. стана ясно, че тези 
твърдения са били направени от “све-
товния експертариат” без никакви до-
казателства. имаше дума за подобно 
нещо... ааа, да. Дезинформация. 

Може и по-народно -  
тлъсти лъжи

Да не говорим за цялата джендър ис-
терия. организаторите на кръгли маси 
за правоъгълни говорещи глави и други 
анатомични части открито се гаврят с 
науката, като твърдят, от една страна, 
че няма разлика между половете, а от 
друга - че има десетки, ако не и стотици 
полови идентичности. и всяка заслу-
жава свой закон за защита от истината, 
пардон, от речта на омразата.

Мъже с грим и перуки стават “пър-
вите жени” на високи длъжности. Не-
бинарни, джендърфлуидни, пансексу-
ални активисти системно разграждат 
самата тъкан на действителността в ре-
ално време. Но от кръглата маса скачат 
да зашият устата на всеки, дръзнал да 
каже, че две и две прави четири.

Почти всеки голям мейнстрийм раз-
каз на експерти, демократични партии 
и корпоративни медии за света днес 
представлява коктейл от фантазия, иде-
ология, пропаганда и изопачени данни. 
Пол, раса, класа, икономика, геополи-
тика, история, минало, настояще, бъде-
ще... Лъже се на едро, с индустриален 
размах. Дезинформация по дизайн.

Неиронично политици и знаменито-
сти с частни самолети и имения до мо-
рето обясняват как, ако не ограничим 
кравешките флатуленции, не слезем 
от колите и не се откажем от месото и 
пътуванията, светът ще свърши. Дро-
новете на дезинформацията кръжат от 
кръгла маса на кръгла маса, от панел 
на панел, от парламент на парламент, и 
опрашват либералната симулация, коя-
то обитават.

обвиняват другите за нещото, кое-
то правят постоянно. Поставят прави-
ла, които първи нарушават. Наказват 
невинни за собствените си поразии. и 
после се чудят защо все повече хора не 
ги разпознават като елитни авторитети 
и естествени лидери с лиценз върху ис-
тината, призвани да спасят нацията от 
дезинформацията. Защото са квадратни 
глави на кръгла маса и е крайно време 
да им се поиска сметката.* Заглавието е на редакцията

  �
Владислав АПОСТОЛОВ, БНР

“войната е мир. свободата е 
робство. Невежеството е сила”. 
Знаем тези постулати на Джордж 
оруел, писани за едно друго време, 
които обаче се оказват още по-ре-
ални за днешната действителност. 
Преработка и фалшифициране на 
историята, коригиране на “непра-
вилните” книги, които не звучат 
политкоректно, забрана на неу-
добни автори, саморазправа с па-
метници и статуи, издигане в култ 
на вряскащото и некомепетентно, 
но за сметка на това гръмогласно, 
малцинство, контрол над медии-
те... актуалното настояще се оказ-
ва нова диктатура, в която медиите 
играят ключова роля. 

у нас картината не е много по-
различна. Забелязвате ли с каква 
наслада и цинично удоволствие по 
големите телевизии и радиа гас-
тролират хора, които напоително 
ни убеждават да живеем по прави-
ла, които мнозинството от бълга-
рите не приема. известни водещи 
лица от екрана и ефира умишлено 
и целенасочено им задават удобни 
въпроси с предизвестени отгово-
ри. какво означава това ли? три-
умф на автоцензурата! 

Примери бол. Народът катего-
рично отхвърля военната помощ за 
украйна, но “мегафони” ни втъл-
пяват, че така сме щели да бъдем 
на “правилната страна на история-
та”. кощунството им стига дотам, 
че по този начин дори оправдават 
собствената си линия на национал-
но предателство. същото беше и 
за санкциите срещу русия, и за ве-
тото над северна Македония, кое-
то вдигнахме, и за въвеждането на 
еврото, което настоятелно и настъ-
пателно се гласят да ни натресат, 
и за договорите с “уестингхаус”, и 
за ф-16...     

ако дръзнеш да изразиш обаче 
мнение, различно от “правоверна-
та” евроатлантическа линия, авто-
матично ставаш враг на “ценност-
ния избор”, и без друго наложен ни 
без никакъв избор. Днешните бъл-
гарски евроатлантици всъщност 
нямат нищо общо с класическите 
русофоби, а са по-скоро обслуж-
ващ персонал на т.нар. колективен 
Запад. Защото реална заплаха за 
българския суверенитет от руска 
страна няма. и те много добре раз-
бират това, но трябва да слугуват 
докрай, защото иначе изпадат от 
“играта”. 

истината обаче е извън човека.
Някои хора се водят от нея, а 

други - от лъжата. и целта вина-
ги е била как да се вкара повече 
истина в обществения живот. За-
това рано или късно всеки власт-
ник си отива, когато започне да 
изглежда като неконтролируем 
нарцис или психопат. а с него в 
канала се оттича и цялата кохор-
та от “царедворци”.

Търговци на цензура*
Фетишътна„прогресистите”законтролвърху
информациятапридобивапсихосексуаленхарактер

Оруелски 
времена

  �
Валентин ГеОРГиеВ
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* Фонд Карнеги за международен 
мир, САЩ. Дейността на руския 

филиал на фонда - Московски център 
Карнеги - е забранена от Министер-
ството на правосъдието на Руската 

федерация през април 2022 г.

  �
Сергей МАРЖЕЦКИЙ

  

назначаването на началника на Ге-

нералния щаб на въоръжените сили на 
Руската федерация армейски генерал Ва-

лери Герасимов за командващ на специ-

алната военна операция (СВО) може да се 
счита за една от най-важните новини от 
началото на 2023 г. Един от тримата него-

ви заместници стана бившият командващ 

на СВО армейски генерал Сергей Суро-

викин. какво означават тези кадрови раз-
мествания и как ще се отразят те на хода 
на бойните действия в украйна? 

Промените във висшето командване 
на руската армия предизвикаха истинско 
вълнение в информационните средства и 
в обществото, пораждайки много догадки 
и предположения за тяхната възможна 
мотивация. В коментарите си някои авто-

ри стигнаха до фантазията, че в кремъл са 
се уплашили от популярността на “гене-

рал армагедон” и са решили за всеки слу-

чай да го отдалечат, поставяйки начело на 
специалната операция лоялния Гераси-

мов. Други пък считат, че съвместяването 
в едно лице на началника на Генералния 
щаб и командващия СВО “ще постави на 
място” набиращия политическа тежест 
милиардер и създател на частната военна 
компания “Вагнер” Евгени Пригожин. 
но има и други обяснения.

 „Мандатът на Суровикин“

Разсъждавайки относно възмож-

ната мотивация за кадровите разме-

ствания във въоръжените сили, ще 

напомним предположението относно 
причините за назначаването на гене-

рал Суровикин за командващ СВО, 
изказано от Владимир Фролов, екс-

перт по международни отношения 
във фонда карнеги*. 

По мнението на западния анализа-

тор с руско име и фамилия, “стратегия-

та и мандатът” на Суровикин се състо-

яли в това да се стабилизира фронтът и 
по цялата негова линия да се премине 
към стратегическа отбрана, забравяйки 
за ново широкомащабно настъпление в 
дълбочина на украинската територия, 
за което руската армия още не била 
готова. Спечеленото време Русия тряб-

вало да използва за създаване отново 
на своята армия. Програмата минимум 
за командващия СВО при това била 

да се запази сухопътният транспортен 
коридор до крим и осигуряването на 
полуострова с прясна вода. Програма-

та максимум за генерал Суровикин, по 
мнението на мистър Фролов, изглеж-

дала по следния начин:
“Да се принуди украйна да пре-

крати активните бойни действия, да 
се замрази линията на териториалния 
контрол и да се отиде на преговори при 
модифицирани руски условия, отразя-

ващи новата реалистична цел на СВО. 
За да постигне това, Русия да извади от 
строя значителна част от украинската 
енергийна инфраструктура с въздушни 
удари и безпилотни апарати. 

Сериозните проблеми с електри-

чеството ще намалят възможностите 
на киев да води война, рано или къс-

но ще се отразят негативно на снаб-

дяването на украинската армия и ще 
забавят настъплението й. Въпреки че 
не разрушават напълно набелязаните 
цели, масираните атаки с евтини дро-

нове деморализират населението.”

На стр. 9

Готви се нова среща на ди-

ректора на руската Служба 
за външно разузнаване (СВР) 
Сергей наришкин и шефа на 
Централното разузнавателно 
управление (ЦРу) уилям Бърнс. 
Запитан дали може да има така-

ва среща, наришкин отвърна: 
"Това е възможно". Според него 
предишният му разговор с Бърнс 
в Турция е била "значим".

Ето какво заяви наришкин 
за срещата си  
с Уилям Бърнс 

провела се на 14 ноември 2022 г. 
в централата на турското разуз-
наване в анкара:

Тя беше съдържателна и про-

дължи 2 часа и половина. успях-

ме да си кажем много неща, да 

изясним позициите си. нова сре-

ща е възможна, сроковете могат 
да бъдат договорени. Поддър-

жам контакти и с други колеги, 
в това число и европейски, като 
в телефонни разговори с тях об-

съждаме и украинската тема."
За Украйна

Отвъдокеанските господа-

ри на киевския режим не поз-

воляват ситуацията около ук-

райна да помръдне от мъртвата 
точка. когато бяха постигнати 
някакви базови договорености 
на преговорите между Русия 
и украйна в истанбул, СаЩ 
и Великобритания заявиха 
на киев: "не, никакви мирни 
преговори, никакъв мир, ние 
вече сме ви платили няколко 
десетки милиарда, ще продъл-

жим да влагаме във вас пари 
и оръжия, а вашата задача е 
проста - воювайте"...

За „мръсната бомба“

Русия успя да предотврати 
заплахата от страна на украй-

на да създаде "мръсна бомба". 
нашите действия целяха да 
блокираме определени дейст-

вия или намерения на украин-

ската страна по създаването на 
"мръсна бомба" и още повече 
по използването й.
За сътрудничеството  

с Иран и Китай

Работата на Русия и иран 
по линия на специалните 
служби е съгласувана и има 
перспективи - обемът на вза-

имодействието ни с иранските 
колеги е голям, няколко спе-

циални служби са наши парт-

ньори.
нивото на отношенията 

между Русия и китай е без-

прецедентно високо. Пекин и 
Москва обменят огромен обем 
разузнавателна и оперативна 
информация.

Русия и китай имат доста-

тъчно здрава обща позиция и 
по развитието на междудър-

жавните отношения, и по от-

ношение на глобалните съби-

тия по света.

Добрите стари времена: Среща между 
началника на руския Генерален щаб 
Валери Герасимов и председателя на 
Обединения комитет на началник-
щабовете на САЩ генерал Марк Мили

Войната Вече е между Русия и саЩ
ГенералГерасимовоГлави
рускатаармиявукрайна:

Генералътебилединственият,койтона21февруари2022г.,
назаседаниенасъветазасигурностнарускатафедерация,сее
изказалпротивспециалнатаоперациявтозивид,вкойтотязапочна

Готвисеновасрещанашпионскитешефовенарусияисащ:

Какво договориха наришкин и Бърнс в анкара?
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накратко

снимкибта

Хиляди привърженици на правото на аборт се събраха в много американски градове, за да настояват за защита 
на репродуктивните права. Те отбелязаха 50-годишнината от вече отмененото решение на Върховния съд 
по делото “Роу срещу Уейд”, гарантиращо правото на аборт като защитено от конституцията

Сърбия изправена
пред тежки решения
ПрезидентътВучичподадеоставкакатопартиенлидер

Сръбският президент 
Александър вучич каза на 
среща с ръководството на 
управляващата Сръбска 
прогресивна партия (СПП), 
че е готов да напусне лидер-

ския пост на партията. това 
съобщи шефът на Изпълни-

телния комитет на партията 
Дарко Глишич, цитиран от 
танюг. тази оставка не за-

дължава вучич да прекрати 
и мандата си като прези-

дент, но за Глишич това е 
краят на СПП. 

новината дойде след по-

редица от сигнали през по-

следните дни за предстоя-

щи съдбоносни решения на 

Белград. вчера следобед се 
проведе заседание на пра-

вителството, след което бе 
предвидено обръщение на 
вучич към нацията, посве-

тено на косово, анонсирано 
от него още на 21 януари в 
Инстаграм. “Ще имаме мно-

го трудности и проблеми, с 
които ще се сблъскаме в бъ-

деще, и затова имаме нужда 
от единство”, подчерта ву-

чич. “Ще говоря за всичко, 
за всички теми, за всички 
проблеми, пред които сме 
изправени, и за опциите, 
които ни предстоят. ние 
ще запазим и защитим Сър-

бия”, добави вучич във ви-

деото. По-рано той каза, че 
е направил всичко възмож-

но, за да защити Сърбия и 
ще продължи да го прави 
“още известно време”.

на 20 януари вучич обя-

ви, че Белград е готов да 
приеме плана на Берлин и 
Париж за разрешаване на 
конфликта с косово, макар 
с резерви и предпазливост. 
това той направи след пре-

говори с международните 
посредници от ЕС, САЩ, 
Франция, Германия и Ита-

лия. По-рано в сръбските 
медии се появи информа-

ция за ултиматума пред 
Сърбия. Ако не приеме пла-

на за разрешаване на косов-

ския въпрос, страната ще 
понесе последствията от от-

каза, включително санкции. 
Планът предвижда Сърбия 
да не пречи на членството 
на косово в международни 
организации, по-специално 
в оон.

Премиерът Ана Бърна-

бич увери пред “Пинк”, че 
всички трудни решения, 
преди всичко по въпроса за 
косово, сръбските власти 
ще вземат заедно с наро-

да си, отчитайки неговото 
мнение. тя обаче не уточни 
дали има предвид референ-

дум за косово.

Берлин няма да пречи, ако варшава реши да изпрати в ук-

райна притежавани от нея танкове “Леопард”, заяви външната 
министърка Аналена Бербок, предадоха медиите. Френският 
президент Еманюел Макрон каза, че не е изключено изпраща-

нето на френски бойни танкове “Льоклерк”, след като британ-

ците обявиха, че ще изпратят танкове “Чалънджър 2” в украй-

на. Италианският външен министър Антонио таяни потвърди, 
че страната му “завършва работата с Франция” по предоставя-

нето на Пво системата Samp/T на Словакия, която в замяна ще 
изпрати ракетите си “Пейтриът” в украйна.

конгресменът от САЩ Майкъл Маккол заяви пред телеви-

зия Ей Би Си, че изпращането в украйна дори на един танк 
“Ейбрамс” ще накара Германия да отключи танковите си за-

паси срещу Русия. тАСС съобщи, че Мароко е предало на ук-

райна 20 танка т-72Б, модернизирани в Чехия, които вече са на 
фронтовата линия.

Полицията в Испания със съдействието на Евро-

пол разби престъпна банда, ръководела три нелегални 
фабрики за цигари. в тях в мизерни условия работе-

ли украински бежанци, предаде Би Би Си. Задържани 
са 27 души. конфискувани са тютюнева продукция на 
стойност 37,5 млн. евро, луксозни автомобили, бижута 
и големи суми в брой. Претърсени са над 20 жилища, 
производствени сгради и магазини.

Бандата внасяла незаконно големи количества тю-

тюн, от които нелегално се правели цигари. Фабриките 
имали капацитет над половин милион кутии дневно, ко-

ито били продавани в страната и в чужбина.
украинците, избягали от войната в страната си, жи-

веели в мизерни условия в препълнени в префасонира-

ни убежища помещения към фабриките. някои от тях 
са влезли в Испания нелегално.

Повреда в националната 
електропреносна мрежа доведе до 
прекъсване на електрозахранването 
в Пакистан. Токът бе спрян във 
всички големи градове. Екипи 
работят по отстраняването 
на проблема, някои мрежи 
в страната вече са възстановени

Украински бежанци 
работят нелегално

Берлин: Полша да праща
танкове на Украйна

вълна от уволнения се 
стовари върху водещи ме-

дии в САЩ, включително 
телевизиите Си Ен Ен, Ен 
Би Си, медийната група 
“вокс”, вестник “вашинг-

тон пост” и други. Мно-

зина от засегнатите, близо 

130 от общо 1900, изразиха 
в социалните мрежи своя 
гняв или объркване. Сред 
тях е Меган Маккарън, 
журналистка “от девет го-

дини и половина”, работе-

ща за специализирания рес-

торантьорски сайт “Ийтър” 

и бременна в 37-та седми-

ца. уволненията в медии-

те не са от мащаба като в 
“Гугъл”, съкратила 12 000 
работни места. но медиите 
също са засегнати от “спада 
на приходите от реклама и 
забавянето на икономика-

та”, обясни крис Рауш, пре-

подавател по журналистика 
в щата кънектикът, цитиран 
в медиите. Работните места 
в медиите на САЩ са нама-

лели от 114 000 през 2008-а 
на 85 000 през 2020-а, твър-

ди центърът “Пю Рисърч”.

Вълна от уволнения в американски медии

Гръцките фермери 
готови за протести

Гръцките фермери готвят про-
тести, но без да затварят пътища 
и да създават проблеми. Те искат 
намаляване на данъците. Правител-
ството отпуска 500 млн. евро на 
млади фермери за отглеждане на 
екологично чисти продукти и увели-
чаване на производството в редица 
аграрни райони.

Москва гони 
естонския посланик

Русия заяви, че понижава дипло-
матическите отношения с членка-
та на НАТО Естония, обвинявайки 
Талин в “пълна русофобия”. От 
руското МВнР са уведомили естон-
ския посланик, че трябва да напусне 
до началото на февруари.

В Словакия се договориха 
за предсрочни избори

Лидерите на бившата управля-
ваща коалиция в Словакия се спора-
зумяха за предсрочни парламентар-
ни избори на 30 септември. Това ще 
стане с конституционна промяна. 
Вотът трябваше да се проведе през 
февруари 2024 г.

Демонстрант в Париж 
пострада от полицейско 
насилие

Лекари са ампутирали тестиса 
на 26-годишен мъж, ударен от по-
лицай с палка в слабините по време 
на протест в Париж. Видеозапис 
на инцидента бе разпространен в 
социалните медии. Предстои съдеб-
но дело “за съзнателно насилие от 
страна на лице с власт, довело до 
осакатяване”.

Бразилия и Аржентина 
въвеждат обща валута

Бразилия и Аржентина започват 
подготвителна работа за въвежда-
не на обща валута, съобщи вест-
ник “Файненшъл таймс”. Новата 
валута ще се нарича “сур” (“юг”). 
Целта е да се стимулира регионал-
ната търговия и да се намали зави-
симостта от американския долар.

Издирван за масова стрелба 
в Калифорния е мъртъв

Мъжът, издирван за масовата 
стрелба в Калифорния по време на 
Лунната нова година, при която 
загинаха 10 души, е мъртъв. От по-
лицията предполагат, че се е само-
убил. Издирването на заподозрения 
продължи над 12 часа. В Луизиана 
12 души са ранени при стрелба в но-
щен клуб. Един от пострадалите е в 
критично състояние.
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кое от изброеното по-горе 
успя да изпълни вече бивши-
ят командващ на СВО Сергей 
Суровикин?

Руските войски удържаха 
Приазовието, където имаше 
огромен риск да се повтори 
"прегрупирането" от Харков-
ското направление. Публична-
та отговорност за предаването 
на Херсон се пое от армейския 
генерал, въпреки че това реше-
ние очевидно беше не толкова 
военно, колкото военно-поли-
тическо, явно не от неговото 
ниво на компетентност. Фрон-
тът се стабилизира чрез попъл-
нението от мобилизираните, 
беше създаден също определен 
стратегически резерв на Сухо-
пътните войски. на някои мес-
та в Донбас даже постигнах-
ме забележими успехи, като 
например в Соледар. Тоест, с 
програмата минимум Сурови-
кин напълно се справи.

но с програмата максимум, 
уви - не. избраната тактика с 
удари по обекти на украинска-
та критична инфраструктура 
така и не доведе до желания 
резултат. киевският режим, 
който изобщо не се интересу-
ва от страданията на своите 
граждани, не седна на масата 
за преговори. Ефектът от "су-
ровикинга" се оказа по-скоро 

негативен, тъй като местното 
население само още повече се 
озлоби и беше принудено да 
се сплоти около ненавистния 
за много украинци президент 
Зеленски.

Да се принуди по такъв на-
чин, с удари по енергетиката, 
"независимата" към мир не се 
получи. Вероятно това и стана 
причина за поредното, вече 
трето поред, разместване в ко-
мандването на СВО.

Изглежда се  
очертава война

назначаването на начал-
ника на Генералния щаб Гера-
симов за командващ на СВО е 
изключително тревожен знак. 
От една страна, както се гово-
ри, именно Валери Герасимов 
е бил единственият, който на 
21 февруари 2022 г., на засе-
дание на Съвета за сигурност 
на Руската федерация, се е 
изказал против провеждане-
то на специалната операция в 
украйна в този вид, в който тя 
започна.

Според твърдението на 
Владимир Лепехин, бивш де-
путат от държавната Дума, а 
сега директор на института 
за изучаване проблемите на 
евразийското развитие, на-
чалникът на Генералния щаб 
е предлагал първо да се раз-

положат в Донбас значителни 
мироопазващи контингенти 
на руската армия, а към широ-
комащабно настъпление да се 
премине само като контраудар 
след първата атака на укра-
инските въоръжени сили. не 
най-лошото решение, между 
другото, но както знаем, беше 
избран друг сценарий за СВО.

Герасимов, който е известен 
военен теоретик, още в 2013 г. 
в статия, озаглавена "Ценност-
та на науката в предвиждане-
то", е написал следното:

"В XXI век се наблюдава 
тенденция за заличаване на 
разликите между състояни-
ята на война и мир. Войните 
вече не се обявяват, а когато 
започнат, не се водят по оби-
чайния ни модел. Повишена е 
ролята на невоенните способи 
за постигане на политически и 
стратегически цели, които по 
своята ефективност в редица 
случаи значително надминаха 
силата на оръжието. акцентът 
в използваните методи на про-
тивоборство се премества по 
посока на широко прилагане 
на политически, икономиче-
ски, информационни, хумани-
тарни и други невоенни мерки, 
реализирани със задействане-
то на протестния потенциал на 
населението."

Възможно е, след като ген. 
Суровикин неуспешно отра-

боти своя „мандат“ за принуж-
даване на киевския режим към 
преговори, в кремъл да са ре-
шили да предадат управлени-
ето на СВО лично в ръцете на 
Герасимов - ето, щом си такъв 
умен, повоювай както трябва. 
Със знаме в ръцете и барабан 
на шията. 

От друга страна, съдейки 
по всичко, ситуацията оти-
ва към пълноценна война, и 
вече не с украйна, а със стра-
ните от блока наТО. непре-
къснато расте вероятността 
от стълкновение на Русия с 
Полша в западните райони на 
"независимата". Повишаване-
то на нивото на управление на 
спецоперацията до началник 
на Генщаба може да свидетел-
ства за подготовка даже за та-
кива варианти за развитие на 
събитията.

СВО обективно отдав-
на престана да бъде просто 
специална операция, като се 
превърна в пълномащабна 
война. Вече се проведе пър-
вата частична мобилизация в 
руската армия, промишленос-
тта постепенно преминава на 
военни релси, министърът на 

отбраната Шойгу нареди про-
веждането на сериозна военна 
реформа. Всеки момент във 
въоръжения конфликт в ук-
райна

може да бъде  
въвлечена Полша

след това и други източноев-
ропейски страни, членки на 
наТО, а нивото на армейския 
генерал Суровикин явно е било 
недостатъчно за адекватно 
реагиране на такава заплаха. 
неговите пълномощия прос-
то не са достигали, за да дава 
директни заповеди на равни с 
него по статута във военната 
йерархия командващи другите 
окръзи, главнокомандващите 
на военно-космическите сили 
и военноморския флот на Ру-
ската федерация. 

назначаването на начални-
ка на Генералния щаб на руски-
те въоръжени сили Герасимов 
за командващ на СВО първо 
повишава нивото на управле-
ние на всички видове и родове 
руски войски, второ - въвежда 
неговата персонална отговор-
ност за крайния резултат. 

Експресната визита на македонския 
външен министър в София, за да посети 
във Военномедицинска академия зверски 
пребития българин в Охрид, измести един 
болен въпрос, на който вече пети месец 
служебният външен министър отказва да 
отговори. на 16 септември м.г. външният 
министър на Република Северна Македо-
ния Буяр Османи даде интервю за скоп-
ската телевизия СиТЕЛ, в което изнесе 
скандални за България твърдения. За да 
изтъкне дипломатическата си победа в 
българо-македонските преговори,

 Османи открито  
ни се подиграва

казвайки това:  
“Въпросът за промяната на маке-

донската конституция измести дебата 
за идентичността в дебат за правата 
на човека... изходът от преговорите с 
България приключи с 3 на 1 за нас. ние 
запазихме езика, започнахме преговори 
за членство в ЕС и оставихме историче-
ските въпроси извън Пътната карта...”  

ако се доверим на казаното от Буяр 
Османи, излиза, че в подписаните до-
говори, с активното посредничество на 
френския президент Еманюел Макрон, 
България е приела спорните историче-
ски въпроси между двете страни да не 
фигурират в Пътната карта.

Българската общественост също 
трябва да знае дали дипломатическият 
екип на бившия министър Теодора Ген-
човска е допуснал по време на прегово-
рите със Скопие да се загърби дебатът 
за историческата идентичност на сла-
вянското население в РСМ.

Затова на 20 септември 2022 г. напи-
сах писмо до служебния външен минис-
тър, в което поставих три въпроса:

1) Наистина ли спорните истори-

чески въпроси между Република Бъл-

гария и Република Северна Македония 
са останали извън Пътната карта?

2) Наистина ли сме преговаряли с 
МВнР на РС Македония само за мал-

цинствени и човешки права, а не и за 
историческия произход на македон-

ските българи? 
3) Оглавяваното от Вас министер-

ство поиска ли от МВнР на РС Маке-

дония разяснение за това интервю?
Няма да крия - изненадан съм от 

отказа на Николай Милков да отгово-

ри на три елементарни въпроса вече 
пети месец. Което поражда тревож-

ни съмнения и едно от тях е, че

 Скопие и Брюксел  
са ни измамили

 като са елиминирали историята от Път-
ната карта на РС Македония.  

При това на Милков нищо не му стру-
ва да напише в отговора си това: Буяр Ос-

мани твърди тези неща само за вътреш-
но-македонска употреба, но те изобщо не 
отговарят на истината... 

Защо служебният външен министър 
мълчи? Защо Милков не даде категори-
чен отговор и така да разсее съмненията 
за дипломатическо задкулисие?

изобщо не съм изненадан от факта, 
че нито един български журналист не 
попита Буяр Османи за това негово из-
явление по време на импровизираната 
пресконференция пред Военномеди-
цинска академия. историческата кул-
тура на родните репортери е толкова 
скромна, че се конкурира с историче-
ското безкултурие на македонистите. 

но едно съмнение ме измъчва, и то 
има пряко отношение към постоянното 
работно място на николай Милков -

 посланик на България  
в Париж

Преди една година цялата диплома-
тическа кореспонденция около падане-
то на българското вето между френския 
президент Макрон и подчиненото му 
външно министерство с българските 
институции минаваше през посолство-
то ни в Париж. и ако някой знае цялата 
истина около мътния казус с Пътната 
карта на Скопие, това е посланик нико-
лай Милков.

Все пак продължавам да чакам отго-
вор от министър Милков, защото той е 
длъжен да го даде по силата на Закона за 
достъп до обществена информация.

не го ли получа, изводът ще е един - 
дипломатите ни крият срамна тайна, ко-
ято може да взриви не само МВнР, но и 
цялата държава.

ГенералГерасимовоГлавирускатаармиявукрайна:

Войната вече е 
между Русия и САЩ

Защо Николай Милков не опровергава Буяр Османи?
Вече пети месец външният 
ни министър не реагира на 
скандалното твърдение на 
македонския си колега, че 
“историческите въпроси са 
отпаднали от Пътната карта 
на РС Македония” 

  �
Велизар ЕНЧЕВ
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Полша се намира в трудна 
икономическа и политическа 
реалност. Инфлацията бие всич-

ки рекорди, а цените на храни-

те, горивата и енергията про-

тиворечат на всякаква логика. 
Въпреки тази отчайваща ситуа-

ция допълнителните финансови 
инвестиции на полското прави-

телство отиват в украйна.
Получаването на 1,3 трили-

она долара репарации от Герма-

ния означава край на всички въ-

трешни проблеми и увеличаване 
на нейната роля на европейската 
сцена. Ето откъде могат да се 
вземат парите, затова идеята на 
Моравецки и Дуда е добра. Пла-

нът обаче има недостатъци. Това, 
което полски политици смятат, 
че ще спаси Полша, може да ста-

не началото на нейния край.
Германците отдавна 
платиха репарации  

на Полша

 Почти една четвърт от днеш-

ните полски земи се намират в 
бившите германски земи, кои-

то след Втората световна война 

бяха прехвърлени на Полша като 
част от решенията на Потсдам-

ската конференция. Въпреки че 
се наричат "върнатите земи", те 
всъщност са германски земи, 
заселени с немци. на поляците 
са принадлежали преди 1000 го-

дини. Тоест земите на Източна 
Прусия са прехвърлени на Пол-

ша именно като репарации.

Затова, независимо от уси-

лията на Моравецки, няма да 
получим репарации от Герма-

ния, дори ако се намесят ООн 
и други държави и междуна-

родни организации.
Втората неблагоприятна 

последица от недалновидната 
политика на партията "Пра-

во и справедливост" може да 
бъде германското искане за 
връщане на историческите 
германски земи.

Ако Полша върне 
историческите си земи 

в Западна Украйна

жертвите могат да се изплатят. 
но когато украинският прези-

дент Зеленски види, че Полша 
отслабва, никакви предишни 
споразумения за прехвърляне 
на Галисия, Лвов и Волиния 
вече няма да имат смисъл. Това 
слага кръст на всякакви ком-

пенсация за разходите, които 
Полша прави в украйна.

В навечерието на ви-

зитата на Сергей Лавров 
в Южноафриканската 
република, по време на 
която руският външен 
министър ще преговаря с 
южноафриканския си ко-

лега наледи Пандор, дойде 
новината за предстоящо 
руско-китайско военно 
учение в Индийския оке-

ан, близо до бреговете на 
ЮАР.  Морското учение 
ще се проведе от 17 до 27 

февруари, край източното 
крайбрежие на Южна Аф-

рика, близо до градовете 
Дърбан и Ричардс Бей. на 
фона на украинската вой-

на и световната финансова 
нестабилност, това учение 
е сигнал за укрепване на 
връзките на Москва и Пе-

кин с най-развитата афри-

канска страна.  Говорител 
на армията на ЮАР обяви, 
че кораби на страната ще 
участват в международ-

ното морско учение на 
руските и китайските во-

енноморски сили. “Русия 
е мощна военна сила. Би-

хме искали нашите ВМС 
да бъдат добре обучени и 
да овладеят умения, кои-

то ще им помогнат както 
в мироопазващи мисии на 
ЮАР, така и в защитата на 
страната ни. учението съв-

пада с първата годишнина 
от нахлуването на Русия в 
украйна (24 февруари) и 
ще акцентира допълнител-

но върху факта, че ЮАР 
- водеща сила на африкан-

ския континент - отказа 
да застане на страната на 
Запада и да осъди дейст-

вията на Русия. В същото 
време наледи Пандор раз-
критикува законопроекта 
на конгреса на САЩ “За 
противодействие на злона-

мерените руски действия” 
и призова за оттеглянето 
му. “Този законопроект 
трябва да бъде оттеглен, 
той е абсолютно неосно-

вателен и противоречи на 
международното право”, 
каза Пандор в интервю за 
руски медии.

Десният активист Расмус Палудан, 
който е с шведско и датско поданство 
и е борец срещу исляма и имиграция-

та, изгори пред турското посолство в 
Стокхолм екземпляр от корана. Той 
заяви, че по този начин демонстрира 
свободата на словото и демокрацията 
в Швеция. 

“Ако някой не смята, че трябва да 
има свобода на изказа, нека иде да жи-

вее другаде”, каза в близо едночасово 
си слово Палудан, комуто и преди се 
е случвало да гори свещената книга на 
мюсюлманите.

Местните власти дадоха разреше-

ние за митинга, а шведската полиция 
съобщи, че конституцията и свободите 
в Швеция не дават възможност за за-

брана на протеста в името на общест-

вения ред.
Турското външно министерство 

светкавично привика за обяснение 
шведския посланик, а външният ми-

нистър Мевлют Чавушоглу заяви, че 
“изгарянето на корана е проява на не-

навист и подобни действия не могат да 
се нарекат свобода на словото...”

Турският министър на национал-

ната отбрана Хулуси Акар побърза 
да обяви, че визитата на шведския 
министър на отбраната Пол Йонсон в 
Турция, планирана за 27 януари, няма 

да се състои. Акар обясни отмяната на 
срещата с антитурските демонстрации 
в Стокхолм.

на 15 януари турският президент 
Реджеп Тайип Ердоган заяви, че Шве-

ция и Финландия са отказали на Анка-

ра да екстрадират 130 терористи. Това 
обяснява отказа на Турция да ратифи-

цира молбите на северните страни за 
членство в нАТО.

Министърът на външните работи 
на кувейт Салем Абдула ал Джабер ал 
Сабах също осъди акцията в Швеция. 
Според него “изгарянето на Свещената 
книга може да предизвика възмущение 
сред мюсюлманите по света и да се 
превърне в опасна провокация за тях”.

Украинският президент Зеленски и полският 
премиер Моравецки: дали зад масивната полска военна, 
икономическа и хуманитарна помощ не се крият 
териториални претенции към Западна Украйна?

МарекГала:

Полша залага 
на погрешна карта
ВаршаваискарепарацииотГерманиязаради
Вторатасветовнавойнаисенадявадавърне
историческитесиземивЗападнаУкрайна

Полска карта, в която голяма част от Западна Украйна 
се третира като “изконна полска земя”

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Полша може да получи украински територии с благослови-
ята на САЩ, ако покрие дълговете на Украйна към Запада. 
Властите в Киев дължат 150 милиарда долара на фона на 
загубата на промишлената база - най-развитите региони 
вече са част от Русия. Властта на президента Володимир 
Зеленски сега се поддържа само от вливания от Запада, преди 
всичко от Съединените щати. Това е потъващ кораб, който 
американските ни приятели искат да наложат на глупаците 
от партия “Право и справедливост”. Затова прогнозирам  
възможна ликвидация на Украйна като суверенна държава и 
сериозни финансови затруднения за Полша. Тогава поляците 
ще трябва да плащат на Америка дълговете на тези украин-
ски територии, ако ни позволят да ги анексираме...

ХанакраМер:

Ще ни дадат ли 
Западна Украйна срещу 
дълговете на Киев?

ЮАР ще участва в морско 
учение на Русия и Китай
Водещата сила в Африка отказва да 
осъди действията на Москва в Украйна

2018 г. Китайска фрегата акостира в 
южноафриканско пристанище, радушно 
посрещната от стотици граждани на ЮАР 

Изгориха Корана в Стокхолм
Акцията на Расмус Палудан минира и без това  
обтегнатите отношения между Турция и Швеция



АктуАлно 11
2023

вторник
24 януАри

Корнелиянинова:

оръжиезаУкрайнанееизнасяно.Който
твърдиобратното,дапокажепонеедин
документ,настоялидерътнаБСП

“връчването на третия ман-
дат на БСП бе опит на президен-
та радев да си върне подкрепата 
и симпатията на българските 
социалисти, които предаде - 
така го разчитам извън полит-
коректния отговор. Политики-
те, които провежда служебният 
кабинет, много се различават 
вече от това, което български-
те социалисти изповядват - и 
като идеология, и като полити-
ка.” това заяви лидерът на БСП 
корнелия нинова пред bTV.
За разрива с президента

нинова посочи закупуване-
то на новите осем Ф-16, нежела-
нието на президента да наложи 
вето на решението за изпраща-
не на оръжие за украйна, което 
БСП изпрати в конституцион-
ния съд, както и масовите увол-
нения на социалисти в цялата 
страна като част от политиките 
на президентството, които се 
различават от политиките, кои-
то социалистите изповядват. 

“Масовите уволнения на 
социалисти в цялата страна - та-
кава чистка не е имало. Спом-
ням си в началото огорчението 
на едно младо момиче, Деси 
от търговище - беше качила в 
социалните мрежи снимка как 
разлепя плакати на румен ра-
дев и илияна Йотова и агити-
ра за тях, и в другата половина 
- заповедта й за уволнение от 
работа без мотиви. когато си 
работил, тичал, правил кампа-
ния, а след това те уволняват от 
работа без причина - тези хора 
се чувстват огорчени. и ако са 
един или двама - добре, но това 
беше масова чистка”, посочи 
лидерът на БСП.

“Чух вицепрезидентът Йо-
това да казва: “имаме пробле-
ми с ръководството на БСП, 
но нямаме със социалистите”. 
напротив, вече има дълбок 
разлом между президентската 
институция - в лицето на двама-
та, и българските социалисти. 
именно заради тези политики, 
които коренно противоречат на 
това, в което ние сме се клели, 
работили, а именно за мир, со-
циална политика. три милиарда 
за нови самолети и замразяване 
на доходите на хората в тази 
тежка криза, нежеланието да 

се внесе бюджет, да се вдигне 
минималната заплата”, посочи 
нинова и допълни, че вижда 
опит от страна на президента да 
си върне подкрепата на българ-
ските социалисти.

“не е без значение, ако рей-
тингът ти пада с 10% за няколко 
месеца - той е човек със само-
чувствие и едва ли това не го 
впечатлява”, добави лидерът на 
БСП.

За третия мандат

“Слушах анализатори, мъ-
дреци, всякакви хора, които 
нямат никаква представа от жи-
вота в БСП да казват: “нинова 
ще държи мандата до конгреса, 
защото, ако се яви без мандат 
и без правителство, ще й взе-
мат главата”. След това чух 
нещо съвсем безумно: “тя ще 
държи мандата и ще си прави 
политика, ще ходи по телеви-
зиите и ще се прави на важна, 
за да долази до 2024 г. да стане 
евродепутат”. Защо тези хора 
сега не излязат и да кажат: “ние 
говорихме глупости. оказа се, 
че нинова не държи мандата, 
за да си спасява главата на кон-
греса”? и най-накрая да се оце-
ни, че никога не съм поставяла 
личната си кариера и личния си 
живот на първо място и да оста-
вя България и правителството в 
залог на решенията на конгреса 
на БСП”, коментира корнелия 
нинова.

тя заяви, че са имали на-
дежда за съставяне на прави-
телство, макар и минимална, 
защото третият мандат е кри-
зисният, а нови избори само 
биха задълбочили кризите. ни-
нова припомни, че всички пар-
тии са декларирали, че не искат 
нови избори, а правителство. 
тя посочи още, че БСП успя да 
извади четири теми, които са 
важни за България и фигурират 
в програмите на всички партии: 
“това е Планът за възстановя-
ване и устойчивост, Шенген, 
съдебната реформа, която е 
приоритет на “Демократична 
България”, и непременно нов 
бюджет, за да можем да пови-
шим доходите - това пък беше 
важно за нас, социалистите. ние 
извадихме теми, по които всич-
ки са съгласни. имаше обща 

декларация, че искат правител-
ство, следователно, ако думите 
им отговарят на действията, 
можехме да опитаме”, добави 
нинова.

лидерът на БСП посочи, 
че има една лоша и една добра 
новина от лидерската среща. 
“Добрата новина - партиите, 
които откликнаха на поканата 
и чиито лидери дойдоха ли-
дерите на тези партии, се обе-
динихме около едно, и това е 
ново, че трябва да работим за 
това да спасим парламентар-
ната република. Да преместим 
центъра на властта там, където 
му е мястото в парламентарна-
та република - в парламента, а 
не в президентската институ-
ция. това беше ключовото, и 
като се замислите, там седяхме 
хора, които представляваме 139 
депутати, тоест мнозинство, 
узряло за това, че трябва да се 
борим за парламентаризма. 
Доскоро само БСП говорихме 
по тази тема. Сега очевидно и 
други партии, и други лидери 
проумяха, че парламентарната 
република е под заплаха. това 
за нас е най-важният извод от 
тази среща”, посочи нинова.

“лошата е, че не се съгла-
сиха да направим правителство 
- и тези, които дойдоха, и тези, 
които не дойдоха, декларираха, 
че не искат”, допълни лидерът 
на БСП.

тя каза, че БСП не иска да 
прогнозира какво ще се слу-
чи след предстоящите избори 
и добави, че Бойко Борисов е 
в правото си да се обърне към 
неговата партия и да вземат ре-
шения, каквито искат. “ние в 
чужди партии не се месим. При 
нас на този етап стои решение, 
че няма да правим коалиция с 
ГЕрБ. той на срещата употреби 
думата “коалиция” и аз веднага 
му направих забележка. казах: 
“Да сте ме чули да говоря за 
коалиция? Говоря ви за наци-
онални приоритети.” и оттам 
нататък започнаха всякакви 
интерпретации. няма нищо по-
добно”, посочи нинова.

“отиваме на избори с мно-
го ясни позиции по важните 
държавни и политически теми. 
и народът да прецени, след 
изборите ще разговаряме. При 
нас на този етап не стои, не е 

обсъждан въпросът да вдигнем 
забраната за коалиция с ГЕрБ. 
какво ще стане в бъдеще, не 
мога да прогнозирам - знаете, 
имаме колективни органи, не 
е поставяно като въпрос, не е 
обсъждано, не е решавано, на 
този етап забраната стои”, кате-
горична бе тя.

За скандала с 
оръжията за Украйна

нинова определи изказва-
нето на служебния министър 
на икономиката никола Стоя-
нов, че статията на “Ди велт” е 
признание за извършено прес-
тъпление, за изключително 
глупаво. “Много глупости съм 
слушала в българската полити-
ка, но такава не съм. какво каза 
този човек? Че правителството 
на Германия, на Полша, на ру-
мъния, на Чехия, Държавният 
департамент на САЩ участват 
в тайна престъпна схема. За-
щото купувачи на български 
оръжия са правителства на по-
ловината европейски държави, 
половината азиатски, африкан-
ски и т.н. какво казва минис-
търът на икономиката - имало 
е таен план, половин Европа 
и Щатите, и кирил Петков, и 
Асен василев са участвали в 
таен план за износ на оръжие”, 
попита нинова.

тя отново заяви: “България 
изнася оръжие в над 60 държа-
ви, откакто има военна индус-
трия в България. Продължава 
и по времето на правителство-
то на кирил Петков да изнася 
за тези държави, продължава 
и сега. искам да питам този 
министър на икономиката - от 
падането на кабинета “Петков” 
до разрешението на парламента 
да изнасяме оръжие, от август 
до октомври - в този период е 
забранено да се изнася оръжие 
за украйна. искам да питам 
министъра на икономиката: той 
продължил ли е износа по тези 
договори за Полша, за унгария, 
за САЩ? Ако го е продължил, 
чувства ли се престъпник? ис-

кам някой в държавата да из-
вади един документ, не папка 
- един документ, в който има 
подписи за износ за украйна. 
омръзна ни от тази манипула-
ция”, коментира нинова.

“Защо правите извод, че сме 
знаели къде отиват? нито едно 
правителство не е длъжно да 
дава обяснение, след като купи 
нещо какво го прави. Знаете ли 
какъв е изходът от тази ситуа-
ция - единственият, за да няма 
спекулации, лъжи и да се хвър-
лят отговорности без докумен-
ти и доказателства - да се закрие 
военната промишленост на 
България. това е единственият 
изход. Хайде, да видим - кой е 
този смелчага, който ще затвори 
100 000 работни места, ще убие 
една индустрия на България! 
на пазара няма празно - други 
индустрии ще се намесят и ни-
кой никъде по студията няма да 
ни задава тези въпроси”, каза 
още нинова.

“Сега обаче защо се прави 
това и се повдига тази тема, и 
“Ди велт” пише това - за нас се 
повдига за втори път, отвън, с по-
ръчкова статия. тук съм съгласна 
с президента радев, че е абсолют-
но поръчково - то се видя и колко 
струва. но защо е важен полити-
чески въпрос? вижте какво става 
вдясно - т.нар. евро-атлантиче-
ска коалиция - ГЕрБ, ДБ и ПП, 
те се избиха кой е по-верен на 
външните фактори. и сега Бойко 
Борисов казва: “Аз уредих оръ-
жието за украйна”. ДБ - за да не 
останат по-назад и да не паднат в 
очите на тези, които ги пазят, каз-
ват: “ние внасяме в парламента 
да се гласува, че Голодоморът в 
украйна е геноцид”. ПП, чувст-
вайки, че изпадат от тази кошни-
ца, казват: “А, ние сега през “Ди 
велт” ще кажем, че ние спасихме 
украйна”. кой вярва, че ние сме 
спасили украйна? в тази коло-
сална война, в това изливане на 
пари, милиарди от цял свят. и 
ние - България, с нашите боепри-
паси от вМЗ-Сопот сме спасили 
украйна. това е абсурд”, каза в 
заключение лидерът на БСП.

Радев предаде 
социалистите, 
а с третия мандат 
се опита да си ги върне
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накратко

натозиденсародени

националният филхар-

моничен хор с диригент Цве-

тан крумов ще представи на 
24 януари в зала “България” 
програма с малко известни 
творби от антонио вивалди. 
Специално участие в кон-

церта ще вземат музикантите 
от кварто камерен ансамбъл.  
в програмата - Dixit Dominus, 
Kyrie eleison (българска пре-

миера) и концерт за струнен 
оркестър в сол мажор, научи 
ДуМа от кремена николо-

ва-Флор, експерт връзки с 
медиите на Софийската фил-

хармония. 
вивалди е ярък пред-

ставител на барока - епоха, 
поставила раздел между 
религиозното мислене и ра-

ционалното съзнание. не-

говите 400 инструментални 
концерта, 40 опери, орато-

рии и кантати, симфонии и 
десетки сонати са се радва-

ли на успех в залите на цяла 
Европа. 

известен от дете като 
отличен цигулар, когато е 
ръкоположен след завърш-

ване на обучението си за 
свещеник, той получава 
поста Maestro di violino в 
“Ospedale della Pieta” (Бла-

готворително сиропиталище 
на милосърдието), една от 
четирите подобни институ-

ции във венеция, финанси-

рани от венецианската ре-

публика и даващи подслон 
и образование на сираци и 
деца от бедни семейства. в 
тези по същество консерва-

тории момичетата получава-

ли музикално образование и 
повечето от тях оставали в 
състава на хора и оркестъра. 
За техните редовни концер-

ти два пъти в месеца вивал-

ди, или както го наричали 
“Червенокосият абат”, е на-

писал повечето си концерти, 
кантати и църковни опуси. 

През 1717 г. извест-

ното музикално училище 
Accademia Filharmonica di 
Bologna за честването на своя 
патронен празник отправя 

покана към вивалди да напи-

ше литургична творба, като е 
трябвало да избира между 
Dixit Dominus и Magnificat. 
има данни, че тогава той 
не приема поръчката. но 
все пак пише Dixit Dominus 
(Господ каза...). Предполага 
се, че това става след 1720 
г. Загубени за дълъг период, 
ръкописите са били открива-

ни по различно време и тях-

ното идентифициране като 
творби на вивалди е било 
продължително и недоста-

тъчно категорично. 
Kyrie в сол минор на ан-

тонио вивалди за двоен хор 
и оркестър също датира от 
периода 1720-1735 г. ръко-

писите на творбата са откри-

ти едва през 1926 г. в един 
от италианските манастири 
в Пиемонт. Дотогава творба-

та е била смятана за изгубе-

на. Съществуват мнения, че 
музиката е транскрипция на 
друга творба от друг автор. 
Произведението се изпълня-

ва за първи път в България.

Първата за новата година изложба в 
пловдивската галерия “възраждане” - 
“контрастите на пейзажа” на пловдив-

чанина кирил иванов, се открива на  
24 януари в 18 ч. творбите ще може 

да се разгледат на живо, в арт салона, 
също така на сайта и на фейсбук стра-

ницата на галерията до 13 февруари.
новата изложба на кирил иванов 

е живописното доказателство за чу-

десното развитие на талантливия млад 
пловдивски художник. авторът изпит-

ва истински пиетет към природата и 
картините му са пропити с нежна нега, 

с поетичност и с филигранно изпипва-

не на детайла. Пейзажите се отличават 
и с изискана красота, която впечатлява 
взора на зрителя, с финес на рисуване-

то, с деликатност на изразните средства 
- все неща, трудно постижими и ряд-

ко срещани в съвременната младежка 
живопис. изложбата показва крехкото 

равновесие на красотата в природата, 
пише галеристката краси алексиева.

кирил иванов е роден през 1980 г. 
в Пловдив. През 1994-1999 г. завърш-

ва СХу за сценични кадри в родния 
си град, специалност “театрална жи-

вопис и бутафория”. През 1999-2003 
г. завършва аМтии в Пловдив, ба-

калавър - Педагогика по обучението 
на изобразителното изкуство - специ-

алност “Живопис”, през 2001-2005 г. 
- магистратура “Църковна живопис”, 
през 2007-2008 г. - магистратура “Жи-

вопис”. има осъществени 10 самосто-

ятелни изложби и множество участия 
в съвместни и общи експозиции. носи-

тел е на престижни награди.

Премиера на двутомник  
с неиздадени пътеписи  
на Николай Хайтов

Националният литературен 
салон “Старинният 
файтон” съвместно 
с Литературния клуб 
“Дамян П. Дамянов” 
при НЧ “Николай Хай-
тов-1936 г.” в София 
организират на 25 
януари от 18,30 ч. пре-
миера на двутомника 
“По света. Неиздадени пътеписи” 
на Николай Хайтов. Литературно-
музикалната вечер ще се състои в 
салона на читалището (ул. “Майор 
Юрий Гагарин” 7, ж.к. “Изток”), 
с участието на Искра Арсенова, 
актьора Павел Павлов и поети с 
китара. Слово - д-р Елена Алекова. 
Докато две-три години светът си 
“събуваше” страховете и демоните 
покрай натрапените му пандемии, 

изолации, извън-
редни положения 
и какво ли не, два 
тома с неиздаде-
ни пътеписи “По 
света” на Николай 
Хайтов се появиха 
на бял свят. Дъл-
жим го на Фонда-

ция “Памет” на Здравец Хайтов, 
както и на Любка Захариева, редак-
тор и събирател на текстовете, 
един от съкровено близките прияте-
ли на писателя в последните години 
от живота му, посочва д-р Елена 
Алекова. В предговора Николай Хай-
тов споделя за работата си над пъ-
теписите, както и това, че от 1950 
до 1989 г. е осъществил “около 45 
на брой пътувания в чужбина, в над 
30 страни”. Предговорът е с дата  
1 май 2002 г., тоест месец-два, пре-
ди да се пресели в безсмъртието.

БЛАГОВЕСТАКАРНОБАТЛОВА-ДОБРЕВА,
опернапевица,музикаленпедагог
ГЕОРГИСЛАВЧЕВ,философ,поет
Проф.ГЕОРГИЧАПКЪНОВ-ЧАПА,скулптор
ДОНЧОДОНЕВ,президентнаАсоциацията
набългарскитефутболисти
КРАСИМИРСТОЯНОВ,летец-космонавт
ПАРУШПАРУШЕВ,поет

Малко познатият 
Антонио Вивалди
Квартоквартетщевземеспециалноучастиевконцерта
наНационалнияфилхармониченхорна24януари

СНимКаСофийСКафилхармоНия

Маестро Цветан Крумов

Крехкото равновесие на красотата в природата 
показва Кирил Иванов в галерия „Възраждане”

“Чешмата на двора”

“Борба за живот”

“Натюрморт”

Напусна ни Павел Герджиков
П р о ч у -

тият опе-
рен певец 
проф. Павел 
Герджиков 
почина на 
84 години. 
Той бе про-
фесор в На-
ционалната 
музикална 
а к а д е м и я 
по актьор-

ско майсторство и режисура над 50 
години. Изключителен артист, човек 
с голямо сърце, ерудит, чиито уроци 
за операта и живота никой от не-
говите ученици няма да забрави. Ро-
ден е на 21 май 1938 г. в Кърджали, 
на който е “Почетен гражданин”. 
Произхождащ от род на видни инте-
лектуалци, младият Герджиков учи 
оперно пеене при Анна Тодорова и 
Илия Йосифов. Завършва ДМА (1961) 
и специализира в Берлин. Дебютира в 
Софийската опера 23-годишен. Има 
над 100 роли като солист - Фигаро 
в “Сватбата на Фигаро”, Папагено 
във “Вълшебната флейта”, Галицки 
в “Княз Игор” и др. Поклон пред па-
метта му!
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отговоринакръстословицата

отброй14

Когато дойдат 
сметките за 

парно и ток, не ги 
отваряйте!

Това е вирус...

воДоравно:
“Баба Вида”. Оратор. Рокер. Релеф. Ла. Ча-

кал.Далин/Мартин/.“Луд”.Локомотив.Тито/Йосип
Броз/. Рев. Сабо. Иконом. Сирина. Атон. Черупка.
Роман.Пере/Огюст/.“Шпигел”.Во.Ливади.Имуни-
тет.Пет.Саран.Зони.Тен.Скрин.Ванев /Златан/.
Нерит.Ротор.Тирания.Вало.Аб /Клод/.Ивац.Де-
кори. Лолита Торес. Тел. БОК. Живот. Каре. Лев.
Пиле.Амулет.Ревери.Олив.Лебанов/Иван/.Хими-
кал.Колит.Чирак.Не.

отвЕсно:
Паралелепипеди.Оберек.Боков/Георги/.Ревен.

Рилов/Аркадий/.Бо.Макак.Сурат.Навик.Рал/Фьо-
дор/. Велосипед. Сенат. Пени. Пир. Марк /Франц/.
“Искрицаживот”.Добиаш/Вацлав/.Ария.Тилев/Ге-
орги/.Маратон.Пирит.“Довер”.Ели.Ариман.“Веро”.
Ихи.Моливи.Огун.Ракета.Ир.Рен/Лудвиг/.Камен.
Волос.Мома.Гаф.Тотализатор.Кулик/Леонид/.Ли-
нон.Тоно.Италик/Силий/.Полутон.Венера.Ереван.
Радом.Мотив.Балет.Ле/Иван/.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

преподобнаксенияримлянкапосвети-
лацелиясиживотнаИисусхристос

ПреподобнаКсенияРимлянкасеродила
вРимкатодъщеряназнаменитсенаторино-
селаиметоЕвсевия,коетоотговарялонаней-
ноторелигиознонастроение,защотоЕвсевия
значиблагочестива.Когатостаналадевойка,

родителитейясгодилизаединвелможаисе-
натор.БлагочестиватаЕвсевияобачеотдавна
биларешиладапосветицелиясиангелоподо-
бенживотнаИисусХристос.

Времетонасватбатанаближавало.Евсе-
вияусърдносемолелаинай-сетневзеласме-
ло решение: да напусне тайно родителския
домидаизчезнезавинагиотсуетниясвятна
римскатааристокрация.Възторженосъчувст-
вие и всеотдайна преданост тя срещнала от
дветесислужителки,скоитопрекаралацяло-
тосидетство.Попоръканасвоятагосподарка
те раздали на бедните всичко, което скрито
могладаотделиЕвсевияотличнотосипри-
тежание.Преоблеченивмъжкидрехи,тесе
промъкналивпотайнанощнадобапрезслу-
чайноотключенитепортинабащиниядоми
успелидасекачатнаединкорабзадалечна
Александрия.ОттамдоплавалидоостровКоа,
койтосенамирална54кмюжноотХаликар-
нас,вмалоазийскаКария.

На малкото островче Евсевия наела бе-
днакъщица,вкоятозаживелитрите.Веднъж
Евсевиясрещналанаостроваединстарецс
почтен вид, облечен в монашески дрехи. Тя
го помолила да приеме за свои духовни дъ-
щеринеяидругаркитей.СтарецътПавелсе
съгласилдапоемеръководствотонаримските

подвижнички,акодойдатвнеговияград,где-
тотекупилидомиустроилималкацърквица
наблизодокатедралата,катоизбрализанеин
покровител св. архидякон Стефан. Игуменът
подстригал в монашество Ксения и нейните
другарки,къмкоитосеприсъединилиидруги
ревнителкинамонашескотоцеломъдрие.

Наскоро Павел заместил починалия ми-
ласкиепископКирил.Посетилмалкатаобител
ипосветилКсениязадякониса.Възвишенбил
животът на дякониса Ксения. Колкото била
строга към себе си, толкова била грижовна,
снизходителнаимилосърднакъмсвоитесес-
три.КогатоепископПавелбилвс.Левкини
заедносцелиясиклирчествалпаметтанасв.
ЕфремМиласкипреднеговитемощи,дошъл
краятнапреподобнатаКсенияРимлянка.

Блаж. ксения петербургска получила
от Бога дара на прозорливостта и чудо-
творството

БлаженатаКсенияПетербургскаживялав
XVIIIв.Отжитиетойеизвестно,чебилаомъ-
женазапридворнияпевецАндрейПетровсъс
званиеполковник.Младотосемействоживе-
елощастливооколо3години,защотосъпру-
гътнаКсенияпочиналвнезапно.Останалото

наследство тя раздала на бедните, а техния
домподариланасвояпознатасусловиетода
станеприютзабедни,закоитоисамасегри-
жела.Засвоясвятживотитърпениесв.Ксе-
нияполучилаотБогадаранапрозорливостта
ичудотворството.Помагалаинаимператори,
инаобикновенихора,живеликактопрезXVIII
в.,такаивсъвремието.

днес сряда четвъртък петък

ОБЛАчНОСдъжд ОБЛАчНО,СЛАБСНяг ОБЛАчНО,СЛАБСНяг

максимални максимални максимални максимални

07.30“Актуалноотденя”/п/
08.05“Контра”/п/
09.05 “За историята свободно”

/п/
10.00ТВпазар
10.20документаленфилм
10.50ТВпазар
11.10Музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45“дискусионенклуб”/п/
13.45ТВпазар
14.00“НашиятследобедсБСТВ”
15.30Новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
18.00 “Левите идеи” със Стоил

Рошкев
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“Ляваполитика”
21.00“Шевица”
22.05 Новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.05“Левитеидеи”/п/
23.15“Ляваполитика”/п/
00.10“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
01.20“Контра”/п/
02.15 “За историята свободно”

/п/
03.10“дискусионенклуб”/п/
04.10“думатаеваша”/п/
05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
06.50Музикаленантракт

овен

Aкo ви ce нaлaгa дa из-
нeceтe плeдoaрия, напра-
вете го рано, cлeд тoвa 
щe имате задачи. 

рак

телец

 

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

6
oC 4

oC 2
oC 2

0C

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеонИванов

09.20 100%будни-сутрешноток-
шоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.Бг - предаване за
културасдимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Семейството на джинове-

те”2020-аним.филм
15.15 “Колкотоповечесмезаед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 Референдум с добрина

чешмеджиева
22.00 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/14епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратна точка 2” - тв

филм/4епизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешното-

кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.Бг - предаване за
културасдимитърСтояно-
вич/п/

03.20 домът на вярата - Храм
“Св.Мина”,градСофия/п/

03.50 “Колкотоповечесмезаед-
но”-твфилм/п/

04.15 ОлтаритенаБългария
04.25 Посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.92

21.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.12

22.00“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.101

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “Опасни улици” - сериал,
с.15

00.30“Катонакино”-предаване
закино

00.40“Татенца”-сериал,еп.5,6
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“Лицевлице”/п./

04.40Телеканал“доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.7

21.35“голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.10

00.00Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.7

православенкалендар

ПРОМЕНЛИВО

Мaлкo нeрвни ще cтe oт 
cутринтa, нo тoвa нe знa-
чи, чe трябвa дa ce зaяж-
дaтe c другите.

Ще имaтe дa утoчнявaтe 
важни нeщa. Нe ce зaяж-
дaйтe, oпитaйтe се дa 
бъдeтe по-спокойни. 

Щe пoлучитe зacлужeнo 
внимaниe, нo cлeд oбяд 
нямa дa ви ce иcкa дa ce 
зaнимaвaтe c важни дела.

Дo oбяд мoжe дa ви e кри-
вo и дa ce oбиждaтe, че 
нe ви oбръщaт внимaниe. 
После щe прaзнувaтe.

Вcичкo щe ce рaзвивa мнoгo 
cтрeмитeлнo и виe щe cтe 
глaвнoтo дeйcтвaщo лицe. 
Рекламирайте сe.

Пoлeтът нa миcълтa щe ви 
нaкaрa дa нaпрaвитe нeвъз-
мoжнoтo. Мoжe дa ви 
прeтoвaри. Внимавайте.

Вcлушвaйтe ce в мнeниeтo 
нa останалите, ocoбeнo 
пo въпрocи за външния ви 
вид и излъчване.

Oпитaйтe ce дo oбяд дa 
cвършитe вaжнитe нeщa, 
cлeд тoвa щe имaтe по-
ceриoзни aнгaжимeнти. 

Дo oбяд пoдгoтвяйтe нeщa-
тa, зaщoтo cлeд тoвa нямa 
дa имaтe възмoжнocт дa 
ce cпрeтe нa мяcтo.

Дocтa cтe caмoувeрeни, 
нo дaли тoвa нямa дa ви 
изигрae лoшa шeгa. Нe ce 
нaдцeнявaйтe.

Щe имa дocтa дрeбoлии, 
кoитo ви лeжaт нa 
глaвaтa и щe трябвa дa ги 
cвършитe. Не се чудете.

Църкватапочитана24януарипреп.ксенияримлянка.Блаж.ксенияпетербургска.преп.Филон,еп.колпастийски
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глЕдаЙтЕ

Футбол
по Диема спорт
21.30 Хофенхайм - Щутгарт
по Диема спорт 2
22.00 Саутхемптън - Нюкасъл
по Диема спорт 3
19.30 Шалке - Рб лайпциг
21.30 байерн М - Кьолн
по Нова спорт
21.30 Херта - Волфсбург
по макс спорт 2
19.45 Емен - ПСВ
по макс спорт 3
21.45 лацио - Милан
по евроспорт 1
тЕНиС
9.30 и 2.00 “Аустрелиън оупън”
18.30 и 21.30 СК в Шладминг 
(слалом, мъже)
колоезДеНе
22.45 обиколка на Сан Хуан 
(III етап)

спартак Москва официал-
но поиска неустойка от Лев-
ски за провалената контрола 
между двата тима. "сините" 
отмениха трите си проверки с 
руски отбори на лагера в Ду-
бай след протести на част от 
феновете.

"процесът не е бърз. обър-
нахме се официално към Лев-
ски за обезщетение, имаме пъл-
но и законно право на него. Ще 
чакаме отговор", каза пресата-
шето на руския гранд Дмитрий 
Зеленов.

от клуба му обаче са си-
гурни, че контролата с Ботев 
пд, насрочена за петък, ще се 
състои. 

"Минаха три дни, предста-
вители на Ботев ни увериха, че 
всичко е наред. изхождайки от 
това, ние се готвим за мача", 
добави Зеленов.

от руския урал също ще 
търсят обезщетение от "сини-
те", като ще използват и клауза 
в договора между двата отбора, 
обяви президентът на 10-ите в 
руския елит Григорий иванов.

"подписахме договор с тях 
за мача. сега най-вероятно ще 
плащат неустойки. има клауза 
в договора за неустойки срещу 
клуба, по чиято вина е прова-
лен мачът", каза иванов пред 
руския "Мач тв".

Мачът между Левски и 
урал трябваше да се играе на 
31 януари, но "сините" отмени-
ха двубоя.

в официалното писмо на 
столичния гранд, публикувано 
в "спорт Експрес", се казва, че 
срещата в Дубай се отменя "по-
ради обществен натиск върху 
Левски, предимно от страна на 
феновете".

СнимкаБТа

Кристиано Роналдо лъже съперник при официалния си дебют за Ал Насър. тимът му  
победи с 1:0 Ал Етифак в 14-ия кръг в Саудитска Арабия. Португалецът бе с капитанската 
лента и отправи 4 удара, но само един точен, към противниковата врата

Спартак М и Урал искат 
неустойка от Левски

Фенове на Ботев пд атакуваха остро 
кмета на пловдив Здравко Димитров 
заради строежа на клубния стадион. 
според “канарите” парите за завърш-
ване на арената ще бъдат изхарчени 
неправомерно. поради тази причина те 
искат да бъде свикана извънредна се-
сия на общинския съвет, на която на 
Димитров да бъде указано отпуснатите 
средства за козирка на стадиона да бъ-
дат изразходвани целево. става въпрос 
за 12 млн. лв.

За да упражнят натиск, привърже-
ниците се погрижиха градът да осъмне 
с транспаранти за “колежа” и написаха 
ново отворено писмо до общинските 
съветници. 

“научаваме, че кметът се кани да не 
изпълни решението на общинския съвет, 
като допусне допълнителните пари да не 
бъдат разходвани целево и приоритетно 
за цялостното изграждане на козирката.

Молбата ни е спешна, тъй като, по 
наша информация, строител и възложи-
тел бързат да разходват част от отпусна-
тите 12 млн. лв. не по предназначение”, 

пишат феновете на Ботев.
това е поредната стъпка, предприе-

та от запалянковците заради стадиона. 
те настояват “Христо Ботев” да бъде 
завършен цялостно, както е обещано. 

Димитров няколко пъти каза, че парите 
са недостатъчни, като по думите му са 
необходими още 28 млн. лв. преди ня-
колко години държавата отпусна други 
27 млн. лв.

Въвлякоха 
Лудогорец в 
допинг скандал

португалският полузащитник Фа-
био Ешпиньо направи скандално из-
казване, твърдейки на каква странна 
гледка се натъкнал по време на прес-
тоя си в България. 37-годишният ибе-
риец обвини “орлите” в манипулиране 
на проби. “виждах как българи слагат 
вода, вместо да уринират в допинг тес-
товете. направих същото. Лекарят ми 
каза: “Хидратиран си, но следващия 
път поне сложи топла вода”, разказа 
португалският халф в интервю за изда-
нието в родината си – “трибуна Екс-
пресо”. Доктор на разградчани е вален-
тин великов, който нa Евро 2020 беше 
допинг ченге и помогна за спасяването 
на датчанина кристиан Ериксен, който 
получи инфакрт на терена.

Eшпиньо игра в Лудогорец между 
2013 и 2015 г., стана два пъти шампион 
на България, спечели купа и суперку-
па на страната и игра в Шампионската 
лига, но напусна заради испанския Ма-
лага. Халфът не успя в испания, но след 
това се върна в португалия, за да играе 
за Боавища, а сега и за Фейрензе.

Фенове атакуваха
кмета на Пловдив

Снимкаdsport.bg

транспаранти в подкрепа на стадиона на ботев Пд 
бяха разпънати в града под тепетата

ПаритезастроежанастадионанаБотевсехарчелинеправомерно
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волейболните шампиони 
на България при мъжете и 
жените - Хебър и Марица Пд, 
спечелиха финалите за купите 
на България.

Пазарджиклии обърнаха 
Дея спорт Бс след изоставане с 
0:2 до победа с 3:2 гейма (-14, 
-21, 22, 19, 12) във финалния 
мач в зала “васил Левски”. така 
“тигрите” спечелиха четвърти 
трофей, но за първи път пред 
собствена публика.

Най-резултатен бе Джулио 
Саби (Ит) с 22 т. (2 аса, 1 блок), 
с 14 т. завърши сънародникът 
му якопо Масари (1 ас, 2 блока). 
Николай Николов реализира 12 
т. (2 аса, 1 блок). За Дея ветера-
нът Николай учиков приключи 
с 19 т. (1 ас), с 16 т. завърши ва-

лентин Братоев (6 блока). 15 т. 
реализира тодор вълчев (3 аса, 
1 блок). И двата отбора се водят 
от италиански треньор - бивши-
ят селекционер на България ка-
мило Плачи е начело на Хебър, 
а Франческо кадеду - на Дея.

волейболистките на Марица 
нямаха проблеми по пътя към 
осмата си купа, пета поредна. 
те надиграха на финала ЦСка 
с 3:0 (16, 20, 17). Най-резултат-
на бе Ива Дудова с 13 т., 12 до-
бави Добрина Христоскова и 9 - 
Мария кривошийска. За ЦСка 
Йоана атанасова отбеляза 10 т.

За първи път финалите при 
жените и при мъжете се игра-
ха на едно място - пред пълни 
трибуни в зала “васил Левски” 
в Пазарджик.

17-годишният адрияно 
Дженев достигна до III кръг 
на “аустрелиън оупън” при 
юношите. тийнейджърът 
надви сърбина Зоран Лу-
доски със 7:5, 7:6 (6) след 
близо 2 часа на корта.

в първия сет Дженев на 
три пъти допусна пробиви, 
но успяваше да изравни ре-
зултата. във важните момен-
ти той стабилизира сервиса 
си и даде само една точка на 
съперника. При 5:4 Дженев, 
който през декември стана 
шампион на “ориндж Боул” 
на двойки до 18 години с 
Юлиян радулов, не можа да 
реализира сетбол, но запа-
зи концентрация и успя да 
спечели частта при четвър-
тата крайна топка. във вто-
рия сет и двамата печелеха 
по-лесно подаванията си и 
стигнаха до тайбрек. в него 
при 7-6 Дженев спечели още 
първия мачбол. 

На старта нашият отстра-
ни кайлън Байгън (СаЩ) с 
6:3, 2:6, 7:6 (10-7). За място 
на 1/4-финал 15-ият в схе-
мата ще срещне третия по-
ставен и №1306 при мъжете 
александър Блокс (Бел).

росица Денчева и Или-
ян радулов играят днес във 

II кръг. 15-годишната Ден-
чева започна с впечатлява-
ща победа участието си в 
Мелбърн, след като надигра 
с 6:3, 7:6 (5) за 84 минути 
финалистката за девойки от 
“уимбълдън 2022” и №10 в 
схемата - 17-годишната ун-
гарка Лука удварди. Нейна 
съперничка днес ще е също 
17-годишната татум Еванс 
(СаЩ).

Поставеният под №2 при 
юношите Илиян радулов 
обърна участвалия с “уайлд 
кард” Юта томида (яп) с 
4:6, 6:4, 6:2, а днес ще срещ-
не тянхуей Чжан (кит).

Игралата като “щастли-
ва губеща” Елизара янева 
отпадна във II кръг след 1:6, 
5:7 от Хаю киношита (яп, 
№16 в схемата и №711 при 
жените). янева пропусна да 
изравни сетовете при 5:4, ко-
гато бекхендът й по правата 
излезе с малко в аут. После 
след 8 “дюса” киношита взе 
подаването си и продължи 
с нов пробив, за да остане 
в турнира. На старта янева 
победи Елия Даниълс (кан) 
с 6:1, 7:5.

от нашите само Йоана 
константинова си тръгна 
от Мелбърн без победа. 
тя загуби с 6:7 (5), 0:6 от 
№13 в схемата рана Стой-
бър (вбр).

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Капитанът на националния ни от-

бор по тенис Валентин Димов обяви 
състава за гостуването на Нова 
Зеландия в плейофите за влизане 
в Световна група I на турнира за 
Купа “Дейвис”. Мачовете ще се 
играят на твърди кортове на 4 и 5 
февруари. При успех България ще 
постигне историческо класиране за 
Световна група I за Купа “Дейвис”, 
неофициално световно първен-

ство по тенис за мъжки отбори. 
В тима отново не са включени 
Григор Димитров (№28 в света) и 
Адриан Андреев (№210). Честта на 
страната ни ще защитават Дими-

тър Кузманов (№182), Александър 
Лазаров (№304), Александър Донски 
(№607) и Пьотр Нестеров (№773). 
Те класираха отбора ни за този 
мач, след като победиха Параг-
вай и Република Южна Африка в 
София. Лазаров, Донски и Нестеров 
тренират в София, а Кузманов ще 
се присъедини към отбора в Нова 
Зеландия. Националите ще прове-

дат лагер в Крайстчърч, където ще 
се проведе и плейофът за Световна 
група I. Жребият определено прави 
нашите фаворити в сблъсъка, защо-

то най-добрите тенисисти на Нова 
Зеландия са на 455-о, 470-о и 574-то 
място в ранглистата на АТП.

ветеранът ЛеБрон Джеймс 
отново показа, че има фунда-
ментална роля за Ла Лейкърс и 
завърши с 37 т. и 11 борби при 
успеха на отбора му със 121:112 
при гостуването на Портланд 
трейл Блейзърс. 

“Езерняците” загубиха втората 

част с 13:48 и изоставаха на почив-
ката с 25 т. томас Брайънт прибави 
31 и 14 рибаунда, но Лейкърс ос-
тават последни в тихоокеанската 
дивизия с 22 победи и 25 загуби. 

антъни Саймънс се отличи с 31 
т. за Портланд, които също са на 
дъното, но в Северозападната ди-

визия, с 21 успеха и 25 поражения. 
участието на 38-годишния 

Джеймс в мача беше под въпрос 
заради травма в глезена, но по-
стижението му от 38 164 т. го 
доближи на 223 т. до абсолютния 
рекорд на иконата карим абдул-
Джабар от 38 387 т.

СнимкаБТа

Новак Джокович (Сърб) връща топката от 
бекхенд за победата над Алекс Де Минор (Авл) 
с 6:2, 6:1, 6:2 на “Аустрелиън Оупън”. За сърбина 
това беше 25-и пореден успех в турнира

Фенове 
атакуваха
кмета  
на Пловдив

Стр. 15

хебър и марица  
с волейболните купи

Волейболистите на Хебър се радват с Купата на България

Българин на 1/8-финал 
на „аустрелиън оупън”
адрияноДженевсвторапобедавмелбърн

Без Гришо 
и андреев 
срещу нова 
Зеландия

леБрон джеймс доближава абсолютния рекорд в нБа


